
 1 

Zápis z 17. zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje 
konaného dne 11. prosince 2023 

 
 
Zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje (ZOK) bylo zahájeno dne 11. 12. 2023 
v 10:02 hod. Ve velkém zasedacím sále budovy Magistrátu města Olomouc, 
Hynaisova 10, Olomouc. Zasedání se zúčastnilo 52 členů zastupitelstva kraje, 
3 členové byli nepřítomni. 
 
Z účasti na zasedání byli omluveni: Hana Vacková, Jitka Seitlová a Jan Zahradníček.  
 
Zahájení zasedání se neúčastnili: František John (příchod 10:03 hod.), Martin Eliáš 
(příchod 10:05 hod.) a Radim Fiala (příchod 10:05 hod.). 
 
Zasedání předčasně opustili: Radim Fiala (odchod 11:27 hod.), Jaromíra Lónová 
(odchod 12:50 hod.), Daniel Vitonský (odchod 13:16 hod.), Roman Macek (odchod 
13:53 hod.), Radan Volnohradský (odchod 13:53 hod.), František Jura (odchod 14:00 
hod.), Zdeněk Šestořád (odchod 14:00 hod.), Michal Obrusník (odchod 14:12 hod.), 
Bohuslav Hudec (odchod 14:55 hod.), Miroslav Žbánek (odchod 14:55 hod.), Jaroslav 
Horák (odchod 15:48 hod.), Miroslava Ferancová (odchod 17:00 hod.), Zdeňka 
Dvořáková Kocourková (odchod 17:00 hod.) 
 
 
Zasedání řídil hejtman Olomouckého kraje (OK) Josef Suchánek (předsedající). 
 
 
 
1. Zahájení, volba pracovních komisí a ověřovatelů zápisu, schválení 
programu zasedání 

 
Josef Suchánek zahájil zasedání zastupitelstva. Informoval, že v úvodu zasedání 
bude složen slib nového člena zastupitelstva Romana Macka, který získal mandát 
člena zastupitelstva od 1. 12. 2023. Upřesnil, že podrobné informace jsou uvedeny 
v materiálu na stůl č. 1.1., který bude projednán. 
 
Josef Suchánek vyzval Romana Macka, aby předstoupil před zastupitelstvo ke 
složení slibu. 
 
Požádal L. Niče, vedoucího kanceláře hejtmana, o přečtení znění slibu. 
 
Znění slibu přednesl Luděk Niče: „Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest 
a svědomí, že svoji funkci budu vykonávat svědomitě, v zájmu kraje a jeho občanů 
a řídit se Ústavou a zákony České republiky“. 
 
Proběhlo složení slibu zastupitele Romana Macka. 
 
Složení slibu potvrdil nový zastupitel svým podpisem. 
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Josef Suchánek připomněl, že v souladu s platným Jednacím řádem ZOK je ze 
zasedání zajištěn on-line přenos a pořizován audiovizuální záznam pro zveřejnění na 
webových stránkách kraje. Také je pořizován zvukový záznam pro účely zápisu ze 
zasedání. 
Upozornil, že v audiovizuálním záznamu budou anonymizovány případné osobní 
údaje a citlivé údaje třetích osob, které při jednání zastupitelstva zaznějí při 
projednávání jednotlivých bodů. Tato automatická anonymizace se nevztahuje na 
osobní údaje členů zastupitelstva či jiných úředních osob, ani osob z řad veřejnosti, 
které aktivně na zastupitelstvu vystupují. Přítomné osoby mají právo na námitku proti 
takovému zpracování osobních údajů. Námitka bude zaznamenána do zápisu 
a v případě uznání námitky bude před zveřejněním záznamu daná část záznamu 
upravena. Veškeré postupy proběhnou dle platného Jednacího řádu ZOK, který je 
k dispozici na webových stránkách OK a také u prezence zasedání. 
 
Konstatoval, že dle prezenční listiny je v danou chvíli přítomno 52 členů zastupitelstva. 
 
Sdělil, že pro přesnou informaci o počtu přítomných v sále bude provedena prezence 
pomocí hlasovacího systému – cvičným hlasováním. U prezence všichni obdrželi 
přenosné hlasovací jednotky. Cvičné hlasování spustí obsluha hlasovacího zařízení. 
Hlasuje se po zaznění gongu. Po zkušenostech z minulých zasedání doporučil 
hlasovat s prodlevou 2–3 vteřin po zaznění gongu. Zahájil cvičné hlasování (Hlasování 
č. 1). 
 
Josef Suchánek zahájil další cvičné hlasování (Hlasování č. 2). 
 
Konstatoval, že přihlášeno je dle systému 52 členů ZOK. Jednání je tak přítomna 
nadpoloviční většina všech členů zastupitelstva.  
 
Připomněl, že členové zastupitelstva se mohou hlásit o slovo v průběhu zasedání 
pomocí hlasovacího zařízení (v případě poruchy zvednutím ruky). Ke slovu je možno 
se přihlásit do ukončení diskuze. 
 
Určil zapisovatelkami Vendulu Staškovou a Veroniku Humpolíčkovou. Hlasovací 
zařízení pro dnešní zasedání obsluhuje a hlasování spouští Luděk Niče, kterého 
rovněž určil hlavním skrutátorem. 
 
Dále informoval zastupitele, že součástí zasedání je od 11:30 hod. ve spolupráci se 
Správou železnic připravena prezentace s názvem Vysokorychlostní tratě (VRT) v OK 
za účasti ministra dopravy pana Martina Kupky a dalších hostů ze Správy železnic. 
Z důvodu urychlení procesních záležitostí navrhl hlasovat v úvodu o vystoupení 
prezentujících hostů, přičemž celkový čas vyčleněný na prezentaci včetně diskuze by 
neměl překročit 60 minut. Po prezentaci a diskuzi zastupitelů, popř. hostů 
ve 12:30 hod. bude následovat 30 minut polední přestávka. 
 
Hlasování k vystoupení hostů ze Správy železnic: 
Jakub Bazgier, ředitel Stavební správy vysokorychlostních tratí, 
Marek Pinkava, náměstek úseku přípravy staveb Jih. 
 
Přítomno 52, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0. Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 3 
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Josef Suchánek požádal předsedy klubů zastupitelstva o nominace ověřovatelů 
zápisu ze zasedání. Upozornil, že zápis z dnešního zasedání je nutné ověřit do čtvrtku 
21. 12. 2023. Zdůraznil, aby ověřovatelé zápisu, které budou kluby nominovat, ověřili 
zápis do tohoto termínu. Požádal o nominace ověřovatelů a současně o garanci 
dodržení uvedeného termínu pro ověření zápisu. 
 
Zastupitelstvo schválilo jako ověřovatele zápisu:  
- SPD   Martin Jirotka 
- ANO 2011  Vladimír Lichnovský  
- ODS   Jiří Hübner  
- Spojenci – KpOK Marcela Škvařilová  
- PirSTAN  Martin Eliáš  
 
Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1.  
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 4 
 
Josef Suchánek se dotázal na důvod nehlasování zastupitele Jaroslava Horáka, zda 
je přítomen. 
 
Jaroslav Horák nahlásil hejtmanovi opomenutí hlasování, požádal o opravu 
v hlasování pro návrh. 
 
Oprava hlasování č. 4: 
Přítomno 52, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
 
Josef Suchánek uvedl, že v souladu s platným jednacím řádem bude v případě 
potřeby zvolena mandátová a volební komise. 
 
K zápisu z 16. zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje ze dne 18. 9. 2023 nebyly 
vzneseny žádné námitky, v souladu s Jednacím řádem Zastupitelstva Olomouckého 
kraje se tedy zápis považuje za schválený. 
 
K dotazům členů zastupitelstva vzneseným na posledním zasedání dne 18. 9. 2023 
 
K bodu 8 – Dotační programy Olomouckého kraje na rok 2024  
Ing. Vrána požádal o informaci, kolik finančních prostředků v rámci individuálních 
žádostí již bylo vyplaceno, kolik ještě zbývá do konce roku. 
Písemné stanovisko bylo Ing. Vránovi zasláno dne 21. 9. 2023. 

 
K bodu 10.1 – Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 
Ing. Vrána požádal o zajištění právního výstupu k povinnosti hlášení střetu zájmů pro 
zastupitele, kteří jsou současně ve veřejných funkcích obcí a měst. 
Písemné stanovisko právníka úřadu bylo Ing. Vránovi a také všem členům 
zastupitelstva zasláno dne 25. 9. 2023. 
 
 
 



 4 

K bodu 10.6 – Majetkové záležitosti příspěvkových organizací Olomouckého 
kraje 
Ing. Krmela vznesl dotaz k vymáhání náhrady školy po paní advokátce, která 
neprovedla dohodnuté úkony. 
První písemná informace o zahájení prověřování odpovědnosti konkrétních 
osob byla Ing. Krmelovi, zaslána dne 17. 10. 2023 s tím, že dodatečně bude 
zaslán závěr řešení včetně přijatých případných opatření. 
Písemná informace hejtmana o výsledku prověřování byla Ing. Krmelovi, zaslána 
dne 5. 12. 2023. 
 
K bodu 18 – Žádosti o poskytnutí individuálních dotací v oblasti sportu 
JUDr. Lichnovský požádal obecně k bodům týkajícím se poskytnutí individuálních 
dotací (ID), zda by nemohly být součástí podkladových materiálů žádosti jednotlivých 
žadatelů, případně přiloženo stanovisko nebo rozhodnutí NSA. 
Písemné stanovisko bylo JUDr. Lichnovskému zasláno dne 12. 10. 2023 
a 21. 11. 2023 s dokumentem obsahujícím šablonu pro přílohu důvodové zprávy, ve 
které budou uváděny podrobnosti k individuálním žádostem o dotaci, vč. 
požadovaných informací k financování. 
 
K bodu 58 – Členství Olomouckého kraje ve spolku Otevřená města, z. s. 
Mgr. Žbánek požádal o dopracování koncepce, která by obsahovala ambice a cíle 
Olomouckého kraje v členství ve spolku Otevřená města, z. s. 
Písemné stanovisko bylo Mgr. Žbánkovi zasláno dne 29. 9. 2023. 
 
K bodu 60 – Dotační program 04_05_Příspěvky na obědy do škol v Olomouckém 
kraji – vyhodnocení a revokace 
Ing. Krmela požádal, zda by materiály předkládané na stůl mohly být dodatečně 
nahrány do systému a zastupitelé je tak měli k dispozici na tabletech. 
Písemné stanovisko bylo Ing. Krmelovi, MBA, zasláno dne 26. 9. 2023 – dnešní 
materiály na stůl vám budou v předložené podobě dohrány na tablety. 
 
K bodu 63 – Různé 
Mgr. Žbánek požádal o vyčíslení dopadu konsolidačního balíčku na rozpočet 
Olomouckého kraje na rok 2024. 
Písemné stanovisko bylo Mgr. Žbánkovi, MPA, zasláno dne 21. 9. 2023. 
 

Dotazy a požadavky z minulého zasedání jsou tedy vypořádány. 

 
 
Schválení programu zasedání zastupitelstva 
 
Josef Suchánek: Podkladové materiály Vám byly k dispozici v aplikaci Předlohy od 
27. 11. 2023, šlo o body projednané do schůze ROK 20. 11. 2023. Od 27. 11. 2023 
jsou podkladové materiály k dispozici také občanům ve veřejné mobilní aplikaci a na 
webu Olomouckého kraje, dodatečně předkládané body byly k dispozici v aplikaci 
Předlohy od 5. 12. 2023. Na stůl v den zasedání jsou všem zastupitelům předloženy 
tyto materiály: bod 1.1. Změna ve složení Zastupitelstva Olomouckého kraje, slib člena 
zastupitelstva, volba člena Rady Olomouckého kraje, svěření úkolů členovi Rady 
Olomouckého kraje, Příloha č. 6 k bodu 6 Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje 
za uplynulé období, bod 79 NOVÁ VERZE Odměňování členů Zastupitelstva 
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Olomouckého kraje a členů výborů, komisí a zvláštních orgánů, bod 89 Dotační 
program (DP) 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2023 – žádosti 
příjemců. Součástí dodatečně zasílaných materiálů byl také doplněný návrh programu, 
který byl od 5. 12. 2023 zveřejněn na úřední desce a také webových stránkách kraje. 
Všechny dodatečné materiály byly rovněž k dispozici občanům od 5. prosince, a to jak 
ve veřejné mobilní aplikaci, tak na webových stránkách. V tomto zveřejněném 
písemném programu jsou obsahově podobné body navrženy ke sloučené rozpravě 
a hlasování. To však nevylučuje, že kdykoliv v průběhu zasedání můžeme dle 
Jednacího řádu hlasovat o jiném pořadí projednávání bodů, popř. jejich rozdělení. Ve 
zveřejněném programu je rovněž avizováno předložení bodu č. 1.1 a 89 na stůl. 
Součástí hlasování o programu tedy je i zařazení tohoto materiálu na stůl. 
 
Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ladislav Okleštěk: Navrhuji doplnit program o bod „Informace od vedení kraje ve věci 
ovlivňování veřejných zakázek v oblasti dopravy na území Olomouckého kraje“. Tento 
bod navrhuji zařadit jako bod první po tomto hlasování jako bod 1.1. Dále stávající 
číslo 1.1. posunout jako bod 1.2. Jde mi o to, abychom měli nějaké informace, než 
budeme hlasovat o změnách, které máte v bodě 1.1.  
 
Josef Suchánek: Dobře, děkuji, máte písemný návrh tohoto návrhu?  
 
Ladislav Okleštěk: Toto není návrh usnesení, ale návrh na úpravu programu, takže 
není třeba předkládat písemně.  
 
Josef Suchánek: Dobře, děkuji, dále se do diskuze hlásí pan zastupitel Jelínek. Poté 
budeme hlasovat o vašem návrhu. 
 
Pavel Jelínek: Také mi na programu chybí bod podobného charakteru. V médiích jsou 
informace, že se něco v OK děje a my to na programu nemáme. Podporuji doplnění 
toho bodu tak, jak ho přednesl kolega Okleštěk.  
 
Michal Obrusník: Rozumím, že tuto informaci zastupitelé chtějí, jen bych poprosil 
tento bod zařadit na konec z důvodu mého odchodu k lékaři. Dávám pozměňující 
návrh zařadit tento bod na konec dnešního programu (do bodu Různé).  
 
Ladislav Okleštěk: Myslím, že bychom měli tento bod dostat na program předtím, než 
budeme projednávat změnu ve složení zastupitelstva a svěření úkolů členovi rady 
(bod 1.1.). Abychom věděli, co se odehrálo, kam to směřuje a měli od vás alespoň 
nějakou zprávu, protože si myslím, že zastupitelé i veřejnost si zaslouží informaci od 
hejtmana.  

 
Josef Suchánek: Domnívám se, že návrhem člena rady Obrusníka k odejmutí práva 
na informace veřejnosti nezazněla, šlo jen o návrh na posunutí tohoto bodu na konec 
jednání. 
 
Radim Fiala: Chci podpořit variantu, aby bod zazněl jako první. Myslím, že nejde jen 
o to co, jak a proč se to stalo, ale co s tím rada bude dělat, jaké zvolila protikorupční 
opatření, aby se to už neopakovalo. Na rozhodnutí rady a zastupitelstva čeká široká 
veřejnost, novináři apod. Oddalování zastupitelstvu neprospěje. Čím dříve to 
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prodiskutujeme, tím dříve se všem uleví a veřejnost a novináři dostanou informace, 
které chtějí. 
 
Josef Suchánek: Děkuji, nevidím nikoho dalšího přihlášeného, budeme hlasovat 
v pořadí obráceném tak, jak zazněly protinávrhy. Do diskuze se ještě hlásí pan 
zastupitel Okleštěk.  
 
Ladislav Okleštěk: Aby kolega Obrusník mohl k lékaři včas, jako alternativní návrh 
dávám návrh bod 1.2., to znamená po tom bodu, i když jsem to chtěl dopředu, ale 
děláme teď alternativní návrhy. Abychom hlasovali odzadu, budeme hlasovat o mém 
návrhu jako posledním.  
 
Josef Suchánek: Pan zastupitel Okleštěk navrhuje, aby tento bod, tzn. projednání 
dopadů kauzy a autostráda, byl předřazen před Rozpočet Olomouckého kraje. To je 
poslední protinávrh. Prosím vy tímto stahujete ten svůj prvotní návrh, ať víme, kolik 
máme hlasovat protinávrhů? 
 
Ladislav Okleštěk: Dávám to jako alternativní návrh proti návrhu kolegy Obrusníka, 
jinak platí můj předchozí návrh.  
 
Josef Suchánek: Máme zde celkem 3 protinávrhy. První protinávrh je zařadit 
vysvětlení kauzy Autostráda za bod 1.1. před bod 2.1. což je Rozpočet Olomouckého 
kraje předkládán panem zastupitelem Oklešťkem. Druhý návrh na úpravu programu je 
návrh pana radního Obrusníka, který chce bod zařadit na konec programu samostatně, 
nebo do bobu Různé. Třetí návrh na úpravu programu je opět z úst pana zastupitele 
Oklešťka, který navrhuje, aby tento bod byl zařazen jako první, ještě před bod 1.1. 
Budeme teď hlasovat o třech návrzích na doplnění programu. 
 
Josef Suchánek zahájil hlasování o pořadí bodu v programu k informaci ve věci 
ovlivňování veřejných zakázek v oblasti dopravy na území OK. 

Hlasování o posledním protinávrhu L. Oklešťka – zařadit bod pod č. 1.2.: 
Přítomno 52, pro 26, proti 2, zdržel se 22, nehlasovali 2 
Návrh nebyl přijat. 
Hlasování č. 5 
 
Hlasování o protinávrhu M. Obrusníka, zařadit bod na konec programu do bodu Různé: 
Přítomno 52, pro 27, proti 19, zdržel se 6, nehlasovali 0 
Návrh nebyl přijat. 
Hlasování č. 6 
 
Hlasování o protinávrhu L. Oklešťka zařadit bod jako bod 1.1.: 
Přítomno 52, pro 30, proti 0, zdržel se 22, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 7 
 
Josef Suchánek: Nyní máme tento návrh na úpravu schválený, a proto zastupitelstvo 
bude pokračovat tímto bodem. Poprosím pana zastupitele Oklešťka jako předkladatele 
tohoto návrhu, aby adresoval svou otázku na konkrétního člena rad, nebo jestli vznáší 
obecný dotaz, prosím o upřesnění.  
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Ladislav Okleštěk: Předpokládám, že první schválíme program. Toto bylo jen 
doplnění a teď bychom měli schválit program dnešního jednání a poté teprve zahájíme 
tímto bodem.  
 
Josef Suchánek: Máte pravdu. Po schválení programu budeme pokračovat tímto 
bodem a poprosím vás, abyste si připravil upřesnění. Takže nyní budeme hlasovat 
o schválení programu s touto úpravou tak, jak jej navrhl pan zastupitel Okleštěk a jak 
si jej zastupitelstvo odhlasovalo. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 

Program zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje: 
 
1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu, schválení programu 

zasedání 

 ROK - Suchánek 
(Niče) 

Po zahájení zasedání složí slib nový člen Zastupitelstva Olomouckého kraje. 

1.1. Informace od vedení kraje ve věci ovlivňování veřejných zakázek 

v oblasti dopravy na území Olomouckého kraje 

  

1.2. Změna ve složení Zastupitelstva Olomouckého kraje, slib člena 

zastupitelstva, volba člena Rady Olomouckého kraje, svěření 

úkolů členovi Rady Olomouckého kraje - materiál bude 

předložen na stůl 

 ROK - Suchánek 
(Niče) 

2.1. Rozpočet Olomouckého kraje na rok 2024 – návrh rozpočtu  ROK - Suchánek 
(Fidrová) 

2.2. Aktualizace postupu projednávání individuálních dotací 

a návratných finančních výpomocí z rozpočtu Olomouckého kraje 

pro rok 2024 

 ROK - Suchánek 
(Fidrová) 

Sloučení rozpravy k bodům 3.1.–3.4., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – rozpočet OK 

2023 

3.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – rozpočtové změny  ROK - Suchánek 
(Fidrová) 

3.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – rozpočtové změny – 

DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Fidrová) 

3.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – splátka úvěru na 

financování oprav, investic a projektů 

 ROK - Suchánek 
(Fidrová) 

3.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – plnění rozpočtu k 30. 9. 

2023 

 ROK - Suchánek 
(Fidrová) 
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3.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – čerpání úvěru na 

financování oprav, investic a projektů - materiál bude předložen 

dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Fidrová) 

4. Střednědobý výhled rozpočtu Olomouckého kraje na období  

2025–2026 

 ROK - Suchánek 
(Fidrová) 

5. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje  ROK - Suchánek 
(Niče) 

6. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období  ROK - Suchánek 
(Niče) 

Sloučení rozpravy k bodům 7–7.1., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – zápisy výborů 

7. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje   předsedové 
výborů (Niče) 

7.1. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje – 

DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

 předsedové 
výborů (Niče) 

 Sloučení rozpravy k bodům 8–11, dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dotace v oblasti krizového řízení 

8. Dodatky č. 2 k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace 

v 13_02 Programu na podporu JSDH 2022 – dotační titul 

13_02_2 

 ROK - Suchánek 
(Niče) 

9. Dodatky č. 1 k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace 

v 13_02 Programu na podporu JSDH 2023 – dotační titul 

13_02_2 

 ROK - Suchánek 
(Niče) 

10. Dotační program 13_01 Dotace na činnost a akce spolků 

a pobočných spolků hasičů Olomouckého kraje 2024 – vyhlášení 

 ROK - Suchánek 
(Niče) 

11. Dotační program 13_02 Program na podporu JSDH 2024 – 

vyhlášení 

 ROK - Suchánek 
(Niče) 

12. Smlouva o spolupráci při zajištění realizace projektu Kraje pro 

bezpečný internet 

 ROK - Suchánek 
(Niče) 

13. Poskytnutí finančního daru z rozpočtu Olomouckého kraje spolku 

KKL-JNF Česko a Slovensko z.s. 

 ROK - Suchánek 
(Niče) 

Sloučení rozpravy k bodům 14.1.–14.5.1. dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – majetkoprávní záležitosti 

14.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku   ROK - Suchánek 
(Kamasová) 

14.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku   ROK - Suchánek 
(Kamasová) 
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14.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 

DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Kamasová) 

14.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 

majetku  

 ROK - Suchánek 
(Kamasová) 

14.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 

majetku – DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Kamasová) 

14.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého 

majetku  

 ROK - Suchánek 
(Kamasová) 

14.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého 

majetku – DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Kamasová) 

14.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 

nemovitého majetku  

 ROK - Suchánek 
(Kamasová) 

14.5.1. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 

nemovitého majetku –  DODATEK - materiál bude předložen 

dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Kamasová) 

 Sloučení rozpravy k bodům 15–20 dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dotace v oblasti dopravy 

15. Dotační program 09_01 Podpora výstavby a oprav cyklostezek 

2024 – vyhlášení 

 ROK - Suchánek 
(Růžička) 

16. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení 

bezpečnosti provozu a budování přechodů pro chodce 2024 – 

vyhlášení 

 ROK - Suchánek 
(Růžička) 

17. Dotační program 09_03 Podpora výstavby, obnovy a vybavení 

dětských dopravních hřišť 2024 – vyhlášení 

 ROK - Suchánek 
(Růžička) 

18. Dotační program 09_01 Podpora výstavby a oprav cyklostezek 

2023 – dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace s obcí Hněvotín 

 ROK - Suchánek 
(Růžička) 

19. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení 

bezpečnosti provozu a budování přechodů pro chodce 2023 – 

dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace s městem Šumperk 

 ROK - Suchánek 
(Růžička) 

20. Individuální dotace 2022 – dodatek ke smlouvě o poskytnutí 

dotace se statutárním městem Přerov 

 ROK - Suchánek 
(Růžička) 

21. Dodatek č. 39 ke zřizovací listině příspěvkové organizace Správa 

silnic Olomouckého kraje  

 ROK - Suchánek 
(Růžička) 

Sloučení rozpravy k bodům 22–31 dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dopravní obslužnost 
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22. Zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou v roce 

2024 v Olomouckém kraji 

 ROK - Suchánek 
(Suchánková - 
KIDSOK) 

23. Zajištění dopravní obslužnosti železniční osobní regionální 

dopravou v roce 2024 v Olomouckém kraji 

 ROK - Suchánek 
(Suchánková - 
KIDSOK) 

24. Smlouva o úhradě protarifovací ztráty se statutárním městem 

Olomouc  

 ROK - Suchánek 
(Suchánková - 
KIDSOK) 

25. Dodatek č. 5 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění 

dopravní obslužnosti území města Šumperk - materiál bude 

předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Suchánková - 
KIDSOK) 

26. Dodatek č. 7 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění 

dopravní obslužnosti území města Zábřeh - materiál bude 

předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Suchánková - 
KIDSOK) 

27. Dodatek č. 8 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění 

dopravní obslužnosti území statutárního města Přerov 

 ROK - Suchánek 
(Suchánková - 
KIDSOK) 

28. Smlouva o úhradě kompenzace ve veřejné linkové osobní 

dopravě s Pardubickým krajem - materiál bude předložen 

dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Suchánková - 
KIDSOK) 

29. Dodatek č. 7 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové 

osobní dopravě s Moravskoslezským krajem - materiál bude 

předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Suchánková - 
KIDSOK) 

30. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy 

mezikrajskými vlaky mezi Olomouckým a Moravskoslezským 

krajem - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Suchánková - 
KIDSOK) 

31. Dodatek č. V ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy 

mezikrajskými vlaky mezi Olomouckým a Zlínským krajem - 

materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Suchánková - 
KIDSOK) 

 Sloučení rozpravy k bodům 32–38 dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dotace v oblasti sportu 

32. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace 

v dotačním programu 06_06_Program na podporu investičních 

akcí v oblasti sportu – technické a sportovní vybavení 

sportovních a tělovýchovných zařízení v Olomouckém kraji 

 ROK - Suchánek      
(Flora) 
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v roce 2023 mezi Olomouckým krajem a městem Zlaté Hory - 

materiál bude předložen dodatečně 

33. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace 

v Programu na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních 

zařízení kofinancovaných z Národní sportovní agentury v roce 

2023 mezi Olomouckým krajem a statutárním městem Prostějov 

- materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek      
(Flora) 

34. Dotační program 06_07_Program na podporu rekonstrukcí 

sportovních zařízení v obcích Olomouckého kraje v roce 2023 – 

vyhodnocení – revokace - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek      
(Flora) 

35. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu 

v Olomouckém kraji v roce 2024, DT 1 Podpora sportovních akcí, 

DT 3 Podpora reprezentantů ČR z Olomouckého kraje – 

vyhlášení - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek      
(Flora) 

36. Dotační program 06_08_Program na podporu výstavby 

a rekonstrukcí sportovních zařízení kofinancovaných z Národní 

sportovní agentury v roce 2024 – vyhlášení - materiál bude 

předložen dodatečně 

 ROK -  Suchánek     
(Flora) 

37. Dotační program 06_01_Program na podporu sportovní činnosti 

v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhodnocení - materiál bude 

předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek      
(Flora) 

38. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti sportu - 

materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek      
(Flora) 

39. SK OLOMOUC SIGMA MŽ, z.s. – poskytnutí daru - staženo  ROK - Suchánek      
(Flora) 

40. Koncepce rozvoje tělovýchovy a sportu Olomouckého kraje na 

období 2024–2028 - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek      
(Flora) 

Sloučení rozpravy k bodům 41–45 dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dotace v oblasti kultury 

41. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti kultury – 

revokace  

 ROK - Žůrek 
(Flora) 

42. Dotační program 07_01_Program památkové péče 

v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhlášení - materiál bude 

předložen dodatečně 

 ROK - Žůrek 
(Flora) 
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43. Dotační program 05_01_Program podpory kultury 

v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhlášení - materiál bude 

předložen dodatečně 

 ROK - Žůrek 
(Flora) 

44. Dotační program 05_02_Program na podporu stálých 

profesionálních souborů v Olomouckém kraji v roce 2024 – 

vyhlášení - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Žůrek 
(Flora) 

45. Dotační program 05_03_Program na podporu investičních 

projektů v oblasti kultury v Olomouckém kraji v roce 2024 – 

vyhlášení - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Žůrek 
(Flora) 

46. Zapojení Olomouckého kraje do projektu EFFE – Europe for 

Festivals, Festivals for Europe  

 ROK - Žůrek 
(Flora) 

47. Zajištění a financování regionálních funkcí knihoven 

v Olomouckém kraji v roce 2024 

 ROK - Žůrek 
(Flora) 

Sloučení rozpravy k bodům 48–50 dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dotace v oblasti životního prostředí 

48. Dotační program 02_02_Program na podporu aktivit v oblasti 

životního prostředí a zemědělství 2024 – vyhlášení  

 ROK - Šmída 
(Hejlová) 

49. Dotační program 03_01_Fond na podporu výstavby a obnovy 

vodohospodářské infrastruktury na území Olomouckého kraje 2024 

– vyhlášení  

 ROK - Šmída 
(Hejlová) 

50. Dotační program 03_02_Dotace obcím na území Olomouckého 

kraje na řešení mimořádných událostí v oblasti vodohospodářské 

infrastruktury 2024 – vyhlášení  

 ROK - Šmída 
(Hejlová) 

51. Aktualizace č. 15 – 1. část Plánu rozvoje vodovodů a kanalizací 

Olomouckého kraje 

 ROK - Šmída 
(Hejlová) 

52. Aktualizace Plánu odpadového hospodářství Olomouckého kraje 

pro období 2016–2026 s výhledem do roku 2035 

 ROK - Šmída 
(Hejlová) 

53. Dotační program 03_01_ Fond na podporu výstavby a obnovy 

vodohospodářské infrastruktury na území Olomouckého kraje 2023 

– Dodatky ke smlouvám - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Šmída 
(Hejlová) 

Sloučení rozpravy k bodům 54–55 dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dotace v oblasti školství 

54. Dotační program 04_01_Program na podporu vzdělávání na 

vysokých školách v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhlášení 

 ROK - Jakubec 
(Gajdůšek) 
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55. Dotační program 04_03_Program na podporu environmentálního 

vzdělávání, výchovy a osvěty v Olomouckém kraji v roce 2024 – 

vyhlášení 

 ROK - Jakubec 
(Gajdůšek) 

56. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací  ROK - Jakubec 
(Gajdůšek) 

57. Organizační a finanční zabezpečení okresních a krajských kol 

soutěží vyhlašovaných MŠMT v roce 2024 v Olomouckém kraji - 

staženo 

 ROK - Jakubec 
(Gajdůšek) 

58. Zajištění organizace soutěží a přehlídek v Olomouckém kraji – 

dodatek ke smlouvám o poskytnutí dotace 

 ROK - Jakubec 
(Gajdůšek) 

59. Dotační program Olomouckého kraje 10_01_Program na podporu 

zdraví a zdravého životního stylu v roce 2024, DT 

10_01_02_Podpora významných aktivit v oblasti zdravotnictví – 

vyhlášení 

 ROK - Horák 
(Kolář) 

60. Poskytnutí finančního daru – Charita Olomouc  ROK - Horák 
(Kolář) 

61. Pověření poskytovatelů zdravotních služeb poskytováním služeb 

obecného hospodářského zájmu 

 ROK - Horák 
(Kolář) 

Sloučení rozpravy k bodům 62–63 dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dotace v oblasti sociální 

62. 08_01_Dotační program pro sociální oblast 2024 – vyhlášení  ROK - Slavotínek 
(Vočka) 

63. 08_03_Dotační program na podporu dluhového poradenství 

v Olomouckém kraji – vyhlášení 

 ROK - Slavotínek 
(Vočka) 

64. Akční plán rozvoje sociálních služeb Olomouckého kraje - materiál 

bude předložen dodatečně 

 ROK - Slavotínek 
(Vočka) 

65. Krajský projekt Policista online – darovací smlouva – revokace  ROK - Slavotínek 
(Vočka) 

66. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 

sociální 

 ROK - Slavotínek 
(Vočka) 

67. Transformace Dětského centra Ostrůvek, p. o.  ROK - 
Slavotínek, 
Horák (Vočka) 

68. Dotační program 15_01 Smart region Olomoucký kraj 2024 – 

vyhlášení 

 ROK - Lysek 
(Dosoudil) 

69. Projekty spolufinancované z evropských fondů a národních fondů 

ke schválení financování 

 ROK - Lysek 
(Dosoudil) 
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70. Rozdělení Aktualizace č. 6 Zásad územního rozvoje Olomouckého 

kraje 

 ROK - Šafařík 
(Dosoudil) 

71. Koncepce rozvoje cyklistické dopravy v Olomouckém kraji  ROK - Šafařík 
(Dosoudil) 

Sloučení rozpravy k bodům 72–74 dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dotace v oblasti strategického 

rozvoje 

72. Dotační program 14_01 Program na podporu místních produktů 

2024 – vyhlášení 

 ROK - Šafařík 
(Dosoudil) 

73. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého 

kraje 2024 – vyhlášení 

 ROK - Šafařík 
(Dosoudil) 

74. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého 

kraje 2023 – žádosti příjemců 

 ROK - Šafařík 
(Dosoudil) 

75. Euroregion Praděd – zvýšení členského příspěvku  ROK - Šafařík 
(Dosoudil) 

76. Zapojení Olomouckého kraje do Energetické platformy krajů  ROK - Šafařík 
(Dosoudil) 

Sloučení rozpravy k bodům 77–78 dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dotace v oblasti cestovního ruchu 

77. Dotační program 12_01 Program na podporu cestovního ruchu 

a zahraničních vztahů 2024 – vyhlášení  

 ROK - Sokolová 
(Niče) 

78. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti cestovního ruchu 

a vnějších vztahů 

 ROK - Sokolová 
(Niče) 

79. Odměňování členů Zastupitelstva Olomouckého kraje a členů 

výborů, komisí a zvláštních orgánů - materiál bude předložen 

dodatečně 

 ROK - Baláš 
(Keková) 

80. Vzdání se funkce přísedící Krajského soudu v Ostravě - materiál 

bude předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Niče) 

81. Poskytnutí věcného daru Krajskému ředitelství policie 

Olomouckého kraje - materiál bude předložen dodatečně   

 ROK - Suchánek 
(Růžička) 

82. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v rámci 

Individuálních žádostí mezi Olomouckým krajem a obcí Ochoz - 

materiál bude předložen dodatečně   

 ROK - Suchánek 
(Flora) 

83. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí individuální 

dotace mezi Olomouckým krajem a městem Konice - materiál 

bude předložen dodatečně   

 ROK - Žůrek 
(Flora) 

Sloučení rozpravy k bodům 84–85 dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dotace v oblasti cestovního ruchu 
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84. Program na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2023 

– dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace – 

revokace - materiál bude předložen dodatečně   

 ROK - Sokolová 
(Niče) 

85. Program na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů – 

dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace - 

materiál bude předložen dodatečně   

 ROK - Sokolová 
(Niče) 

86. Ukončení partnerství s regionem GRADD, USA - materiál bude 

předložen dodatečně   

 ROK - Sokolová 
(Niče) 

87. Smlouva o převodu akcií společnosti Servisní společnost odpady 

Olomouckého kraje, a.s., na akcionáře spolek Odpady 

Olomouckého kraje, z.s. - materiál bude předložen dodatečně   

 ROK - Šmída 
(Hejlová) 

88. Dotační program 15_01 Smart region Olomoucký kraj 2023 – 

žádost příjemce - materiál bude předložen dodatečně   

 ROK - Lysek 
(Dosoudil) 

89. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého 

kraje 2023 – žádosti příjemců - materiál bude předložen na stůl 

 ROK - Šafařík 
(Dosoudil) 

90. Různé   

91. Závěr   

 
Hlasování o předloženém programu včetně sloučené rozpravy k bodům dle 
předloženého návrhu a nově zařazeného bodu 1.1.: 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/1/2023 
Přítomno 52, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 8 
 
 
 

1.1. Informace od vedení kraje ve věci ovlivňování veřejných zakázek 
v oblasti dopravy na území Olomouckého kraje 

 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Ladislav Okleštěk: Děkuji za slovo, reaguji na vaši výzvu. Samozřejmě, vy jste 
hejtman a řídíte radu, takže předpokládám, že informaci dostaneme od vás, protože je 
to největší korupční kauza od vzniku Olomouckého kraje od roku 2000. Pokud máte 
ve své radě někoho, kdo je ještě kompetentní se k této problematice vyjádřit, tak ať 
vás klidně doplní, ale primárně čekám reakci od vás, protože i v mediálním prostoru 
reakce běžely hlavně od vás.  
 
Josef Suchánek předeslal, že v některých momentech je vázán podpisem 
mlčenlivosti. Dále uvedl, že na krajském úřadě před 3 týdny proběhlo vyšetřování 
Národní centrály proti organizovanému zločinu (NCOZ), která se na základě výsledků 
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své předchozí činnosti rozhodla provést vyšetřování, zadržení některých osob 
a zároveň provedla prohlídku přímo v několika kancelářích krajského úřadu. Co se týká 
počtu vyšetřovaných osob a následně zadržených osob, bylo jich celkem 13. Sdělil, že 
se jednalo o oblast dopravy, vyšetřování dopravních zakázek a okomentoval informace 
o osobách, jichž se vyšetřování týkalo. 
Dále uvedl, že na úrovni kraje byla přijata opatření, jejichž důsledky dnes budou 
projednávány. Jedná se o nástup nového člena zastupitelstva a o náhradě dnes 
bývalého náměstka Michala Záchy panem Romanem Mackem. Rada Olomouckého 
kraje odvolala ředitele Správy silnic Olomouckého kraje a na základě vyjádření 
krajského zastupitelství pan ředitel krajského úřadu postavil mimo výkon funkce dnes 
již bývalou vedoucí veřejných zakázek. Velmi úzce spolupracujeme s vyšetřovateli, 
kteří nám některé informace v rámci svých kompetencí mohou sdělit. Tato nekalá 
činnost má kořeny sahající daleko před rok 2020, na základě „Faltýnkových deníčků“ 
se ROK rozhodla provést forenzní audit a na základě výsledků forenzního auditu 
provedla celou řadu opatření v organizaci SSOK, zejména na úrovni zakázek malého 
rozsahu. Bylo podáno trestní oznámení na neznámého pachatele. Rozsah, forma 
a provázanost tohoto zločinu je širší, než si kdo z nás uměl představit.   
Dále komentoval opatření, která budou na úrovni ROK učiněna tak, aby ke korupčnímu 
jednání nedocházelo. 
Josef Suchánek z důvodu prevence zveřejnění nepřesně uvedených informací 
požádal o anonymizaci 15 sekund videozáznamu zveřejněného na internetových 
stránkách. 
 
Ladislav Okleštěk: Překvapilo mě, jak významně jste se nechal edukovat těmi 
deníčky. Pokud jste byl přesvědčen o tom, že se něco takového děje, mělo to být 
varování. Na základě „deníčku“ byl proveden na SSOK audit hned na začátku vašeho 
politického angažmá v OK. Audit jsem rozporoval, protože výsledek byl nula. Mrzí mě, 
že jste neudělal opatření, která by tomu zabránila, protože 3 roky tady fungujete, aj jak 
jste tady zmínil v souladu s popisem děje v těch inkriminovaných deníčcích, tak jsem 
předpokládal, že kroky budou učiněny, a ne až teď.  
 
Zdeňka Dvořáková Kocourková: Finance za forenzní audit byly jednoznačně 
vynaloženy účelně. Audit zjistil závažná pochybení a na žádost novinářů byl i vyvěšen 
na úřední desce, takže je veřejně dostupný. ROK tehdy přijala 6 opatření, která se 
zavedla do procesu fungování SSOK. Všechna byla účelná a napomohla tomu, aby 
zejména veřejné zakázky malého rozsahu, které byly hodně podceňovány, běžely 
dnes, jak mají.  
Dále apelovala na politické strany, aby důsledně vyhodnocovaly, koho budou dávat na  
přední místa svých kandidátek nebo zástupce politických stran. 
 
Josef Suchánek sdělil, že žádný audit nemůže pracovat s tím, s čím může pracovat 
Policie České republiky. Audit nemá zpravodajské možnosti odposlechů a sledování 
řádově v letech. Opatření na základě řádně provedeného auditu byly maximální, která 
mohla být provedena.  
 
Pavel Jelínek se vzhledem k šíři korupčního jednání dotázal, jak se pan hejtman, nebo 
koalice ujistila v tom, že „chobotnici“ usekli všechna chapadla a že korupční jednání 
nebude pokračovat. Proč dospěli k rozhodnutí, že současná platforma stávající koalice 
na OK je v pořádku a že to bude fungovat nadále najednou úplně bez problémů? Zda 
uvažovali i o nějaké změně v rámci vládnoucí koalice na OK. 
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Josef Suchánek konstatoval, že nikdo není schopen garantovat, že už se to v životě 
nestane. Snahou bude zavést opatření, která by tento proces alespoň přibrzdila. Co 
se týče koalice ODS, přišla s návrhem opatření, které ROK přijímá. 
 
Ladislav Okleštěk reagoval na apel paní zastupitelky Zdeňky Dvořákové Kocourkové. 
Dále sdělil, že hledal reakce ROK jako např. odvolání ředitele SSOK, pověření pana 
náměstka řízením, ale nikde nenašel zmínku o vypsání výběrového řízení na ředitele 
SSOK.  Bude asi velmi obtížné někoho sehnat. Dotázal se na časový horizont, kdy 
budeme nový ředitel SSOK.  
 
Josef Suchánek: Zvažoval jsem, že vyhlásíme výběrové řízení ještě letos, ale 
vzhledem k tomu, že to přeruší Vánoce, rozhodli jsme se, že budeme vyhlašovat 
výběrové řízení na místo ředitele/ředitelky SSOK 8. 1. 2024. Výběrové řízení bude 
zveřejněno měsíc a půl, aby byl dostatek vhodných kandidátů.  
 
Ivo Slavotínek: V zásadě lze říci, že všichni, co sedíme tady v tom sále, jsme slušní 
lidé, kteří přišli v rámci demokratického zřízení spravovat veřejné záležitosti s péčí 
řádného hospodáře. Všichni víme, že za zločinem budeme vždy tak trochu dobíhat, 
protože apriori předpokládáme, že věci se dějí v souladu se zákonem a morálkou. 
A pokud někdo nečiní, pokud někdo naopak koná v šedé nebo černé zóně, tak jeho 
prostředky prostě musíme nejdříve nasvítit, odhalit a potom na ně reagovat. My nyní 
pracujeme s rozsahem důkazů a budeme volit všechna opatření a všechny kroky 
k tomu, abychom opravdu tuto „hydru“ ze struktur veřejné správy OK vymýtili. Kdyby 
nepřišly rychlé rezignace ze strany bývalého kolegy Záchy, tak jsme ho odvolávali. 
Jednou z těch podstatných věcí je i změna gescí. V takové kritické krizové situaci je 
zcela na místě řešení, že pan hejtman v tuto chvíli převzal na sebe řízení gesce 
dopravy, protože ta změna přenesení resortu byla nezbytná. Z mého pohledu je 
samozřejmě před OK mnoho práce, ať už se jedná znovu o revizi veřejného zadávání, 
plánování investičních akcí, atd. My k tomu budeme potřebovat podporu celého 
zastupitelstva a moc bych vás o to chtěl požádat. Teď díky důkazním prostředkům 
získáváme reálné podklady k rozhodnutím a prosím, abyste nás v tom podpořili, 
protože je to v zájmu celého OK a jeho občanů.  
 
Radim Fiala: Tato koalice slibovala před 3 lety na začátku volebního období, že bude 
pracovat s péčí řádného hospodáře a je evidentní, že se to nestalo. Po forenzním 
auditu jste zavedli do praxe 6 bodů, které měly být protikorupčními, nestalo se. Jsem 
přesvědčen, že by ROK měla prostě přijmout soubor opatření, aby to potenciálním 
zločincům alespoň ztížila. Nemůžeme přece skončit tím, že si řekneme tak dobře, tak 
všichni budeme dávat pozor a teď počkáme, až se to vyšetří a nebudeme dělat nic. 
Chtěl bych navrhnout usnesení pro ZOK, že by nám ROK do příštího zastupitelstva 
navrhla soubor protikorupčních opatření, které to budou aspoň ztěžovat. 
 
Josef Suchánek sdělil, že ZOK budou informovat o dalších krocích, které plynou 
z analýz, které byly provedeny, nebo provedeny budou. Nečekáme, co se stane 
a odmítl dezinformaci, že ROK nedělá nic. OK se připojil jako poškozená strana 
k trestnímu stíhání a jen vyčíslení škod je práce na měsíce.  
 
Ladislav Okleštěk uvedl, že další kroky si v materiálu přečetl a chtěl se konkrétně 
zeptat na rozsah auditu, který má na starosti kolega Lysek, chápe ale, že informace 
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může být důvěrná. Doplnil, že kroky by měly vést k tomu, aby tato situace nebyla 
opakovatelná, nebo alespoň co nejméně.  
Vnímá, že kroky se dějí, kolega Fiala měl potřebu sdělit, že to musí mít nějaký závěr, 
že se něco bude odehrávat. Jste limitováni NCOZ, takže nemůžete činit vše, co byste 
eventuálně činit chtěli. 
Upozornil zastupitele na bod 6 Zpráva o činnosti ROK za uplynulé období a tam je 
v podstatě uvedeno vše k tomu, co jsem říkal v předešlém příspěvku. 
 
Zdeňka Dvořáková Kocourková: Chtěla bych požádat, protože v prvním z bodu 
programu máme hlasovat o novém radním za tutéž politickou stranu, o které teď 
vedeme dlouhou diskuzi, jestli by se někdo ze zastupitelů této politické strany mohl 
k celé korupční kauze vyjádřit a nějakým způsobem nám prezentovat svého 
nominovaného. 
 
Dalibor Horák: Občanská demokratická strana a její zástupci v krajském 
zastupitelstvu se hluboce zamýšleli nad tím, koho nominovat pro dnešní volbu pro 
doplnění koaliční rady. Došli k tomu závěru, že nejvhodnějším kandidátem je pan 
Roman Macek, zkušený komunální politik ze Šumperka. Co se týče korupční kauzy, 
nemám ani tolik informací, co má pan hejtman od orgánů činných v trestním řízení 
a v podstatě o celé té záležitosti vím pouze tolik, co je uveřejněno v médiích. Z tohoto 
pohledu se nemohu k tomu nijak vyjadřovat. Vnímám, že ten problém je vážný 
a vnímáme to tak všichni. Právě proto přicházíme s nominací zkušeného komunálního 
politika s příslušným vzděláním, který by mohl příslušné gesce podle našeho názoru, 
a i podle usnesení ROK, dobře vést.  
 
Josef Suchánek obdržel od Radima Fialy písemný návrh usnesení, který přečetl: 
“Rada Olomouckého kraje připraví soubor protikorupčních opatření a seznámí s tím 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje na příštím zasedání zastupitelstva“. 
Sdělil, že bude hlasovat pro tento návrh, který je v souladu s tím, co bylo řečeno. 
Doplnil, že to nebude otázka jen příštího zastupitelstva, ale i dalších zasedání. Situace 
se bude vyvíjet. 
 
Návrh na usnesení byl zapracován do hlasovacího systému a byl zastupitelům 
promítán. 
 
Hlasování o písemném návrhu na usnesení od Radima Fialy k bodu 1.1. Informace od 
vedení kraje ve věci ovlivňování veřejných zakázek v oblasti dopravy na území 
Olomouckého kraje: 

Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 

1. u k l á d á  připravit soubor protikorupčních opatření a seznámit s nimi 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje na příštím zasedání zastupitelstva 

Odpovídá: Rada Olomouckého kraje 
Realizuje: Ing. Josef Suchánek, hejtman Olomouckého kraje 
Termín: 26. 2. 2024 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/2/2023 
Přítomno 52, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 9 
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1.2. Změna ve složení Zastupitelstva Olomouckého kraje, slib člena 
zastupitelstva, volba člena Rady Olomouckého kraje, svěření úkolů 
členům Rady Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. První část materiálu jsme realizovali slibem 
člena zastupitelstva. Rezignace bývalého zastupitele Michala Záchy přišla 
15. 11. 2023, skládal svoji funkci náměstka, následně rezignoval na funkci zastupitele 
k 30. 11. 2023. Důvody jeho rezignace jsme nyní probírali. Další částí tohoto bodu 
doporučujeme zastupitelstvu zvolit nového člena ROK včetně funkce, kterou bude 
vykonávat a upravit svěření úkolů v oblastech dotčených rezignací bývalého 
náměstka, jak máte uvedeno v písemném materiálu na stolech. Na základě dohody 
koaličních partnerů doporučujeme zastupitelstvu obsadit toto uvolněné místo v ROK 
novým náměstkem hejtmana a navrhujeme, aby tuto funkci vykonával náš nový kolega 
pan Roman Macek. Žádám kolegu Macka o jeho vyjádření k této nominaci a vyjádření 
souhlasu. 
 
Roman Macek nominaci přijal a krátce se představil. 
 
Josef Suchánek: Účinnost volby náměstka v případě schválení by byla od 
11. 12. 2023.  Se stejnou účinností bychom novému členu rady svěřily gesce – 
majetek, sport a volný čas.  S ohledem na skutečnost, že rada navrhuje gesci dopravy 
svěřit mně, navrhuje současně odebrat mi dříve svěřenou kompetenci majetek 
a delegovat ji na nového náměstka. Nový náměstek tedy bude spravovat oblast 
majetku, sportu a volného času.  
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/3/2023 
Přítomno 52, pro 33, proti 0, zdržel se 19, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 10 
 
 
Josef Suchánek poblahopřál nově zvolenému členu ROK Romanu Mackovi ke 
zvolení a požádal jej, aby zaujal místo u předsednického stolu. 
 
Josef Suchánek informoval členy zastupitelstva o již zmíněné prezentaci ministra 
dopravy Martina Kupky a hostů ze Správy železnic s názvem VRT v OK určené členům 
zastupitelstva. Po prezentaci bude vyhlášena přestávka, po které bude následovat 
projednávání návrhu rozpočtu. 
 
Josef Suchánek přivítal na zasedání ZOK ministra dopravy Martina Kupku a sdělil, že 
na tuto prezentaci včetně zodpovězení dotazů zastupitelů je vyčleněno 60 minut. 
 
Martin Kupka, ministr dopravy poděkoval za možnost představit členům ZOK jeden 
z klíčových projektů České republiky – projekt budování VRT. Záměrem prezentace je 
sdělit zastupitelům, proč jsou VRT tak důležité a proč opravdu patří mezi klíčové 
strategické projekty celé země. Zároveň uvedl, že jsou na zasedání spolu s ním již 
avizovaní zástupci ze Správy železnic, kteří následně představí vedení konkrétních 
ramen VRT Haná a Moravská brána. Sdělí konkrétní detaily a v případě zájmu budou 
připraveni zodpovědět konkrétní dotazy. 
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Jakub Bazgier, ředitel Stavební správy vysokorychlostních tratí zastupitelům 
přestaví s pomocí powerpointové prezentace jaká podoba přípravy VRT je aktuálně 
v OK. Jednotlivé slajdy podrobně okomentoval. Prezentace byla zastupitelům 
promítána: 
Dostupnost a rozvoj regionů 

• geografická poloha krajského města, 

• geografická poloha krajského města a časová dostupnost (2022), 

• geografická poloha krajského města (časová dostupnost 2022, k roku 2032, 
k roku 2042, k roku 2052), 

• 20 minut k rychlému vlaku – dostupnost pro 75 % obyvatel, spojení z krajských 
měst do Prahy do 2 hodin. 

Vyšší kapacita 

• nedostatečná kapacita na stávající železnici,  

• vysoká rychlost i kapacita – VRT převezme dálkové osobní vlaky a tím uvolní 
prostor na dnešní trati pro další nákladní i regionální vlaky; nový prostor pro 
nákladní dopravu může pomoci přesunu nákladů ze silnice na železnici. 

Udržitelná doprava 

• rychlé vlaky šetrné k životnímu prostředí – v porovnání s ostatními druhy 
motorové dopravy nejméně dopadů na okolí; naplnění cílů EU v oblasti dopravy 
i ochrany klimatu. 

Závěrem komentáře předal slovo kolegovi Marku Pinkavovi, který popíše konkrétní 
řešení v daném území u Moravských bran 1 a 2. 
 
Marek Pinkava, náměstek úseku přípravy staveb Jih okomentoval další slajdy 
prezentace obsahující návrh technického řešení VRT mezi Prahou, Brnem a Ostravou. 
Na mapě je znázorněna hlavní síť i propojení v ČR, aktuální příprava VRT, VRT 
Moravská brána (úsek mezi Brodkem u Přerova a Ostrava-Svinov) a VRT Haná (úsek 
mezi Brnem a Ostravou). VRT je navrhována jako dvoukolejná pro maximální rychlost 
vlaků 320km/h. V dalších slajdech popsal připojení Olomouce i Přerova, protože VRT 
nepovede přímo, ale bude obsluhovat jak Olomouc, tak Přerov. Trať je navržena 
průsmykem Moravské brány z toho důvodu, že na západní straně jsou limitováni 
masivem Jeseníků a z východní strany masivem Beskyd. 
Dále okomentoval konkrétní trasy VRT a délky trvání těchto tras (Praha – Ostrava, 
Brno – Ostrava, Olomouc – Ostrava atd.), přípravu stavby VRT Moravské brány I + II 
(Prosenice – Hranice – Ostrava-Svinov), VRT Moravská brána 0 (Brodek u Přerova – 
Prosenice) a VRT Haná (Brno – Brodek u Přerova). Sdělil, že diskuze se samosprávou 
probíhá od samého začátku, od roku 2021. Shrnul informace k tomu, co lze relativně 
snadno upravit a příklady největších úprav (Drahotuše/Klokočí). 
Závěrem uvedl, že před měsícem navštívili spolu se starosty severomoravského 
a moravskoslezského regionu Francii, kde VRT funguje. V případě zájmu OK je možné 
tuto exkurzi zařídit i pro dotčené starosty OK. 
 
Josef Suchánek poděkoval panu ministrovi a hostům ze Správy železnic za 
prezentaci a vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Vladimír Lichnovský: Vystupuji zde především za město Přerov jako nedílnou 
součást OK. Jedná se mi o VRT, část Brodek u Přerova – Prosenice nazvanou 
Moravská brána č. 0, kde proběhlo jednání se zástupci Správy železnic ve městě 
Přerově. Diskutovalo se především o tom, jakou podobu bude mít tento úsek VRT. 
I z prezentace bylo zřejmé, že úpravy v rámci projektové dokumentace jsou možné. 
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Přenáším proto prosbu obyvatel města Přerova a jeho místních částí na zachování 
úseku trati Vinary a Čekyně v podobě tunelu, který povede pod čekyňským kopcem 
a odfiltruje hlukovou zátěž a vibrace. Aktuálně uvažujete o hlubokém zářezu v této 
oblasti, což není úplně ideální. Víme, že budou ještě další jednání k této záležitosti. 
 
 
Martin Kupka: S jednotlivými zástupci obcí a s městem Přerov budeme řešit, jakým 
způsobem co nejlépe projít územím. Jsme si vědomi citlivosti celé krajiny v místě 
včetně toho, jak dlouhý by ten tunel případně měl být. A co bude výhodnější i z hlediska 
životního prostředí i okolní zástavby. Tady je opravdu na nás, abychom společně 
vybrali variantu, která bude ekonomicky únosná a bude vhodná jak z hlediska lidí, kteří 
bydlí v okolí, tak z hlediska toho, jak tím tunelem zasahujeme do hydrologických 
směrů.  
Dále okomentoval informaci o dopise ze strany starostů, kteří se na pana hejtmana 
obrátili v souvislosti s hlukovými zátěžemi v souvislosti s průchodem tímto územím. 
Víme také o studii, kterou jste spolu s Mendelovou univerzitou dávali dohromady. 
Dále popsal, jak postupují jednání vedoucí k vyhodnocení všech dopadů a výběru 
varianty, která je nejvhodnější jak z hlediska schopnosti státu ji zaplatit, tak primárně 
hledat shodu v daném území. 
 
Josef Suchánek: Z předchozích diskuzí starostů a starostek dotčených obcí téma 
hlukové zátěže opravdu velmi rezonuje. 
 
Jan Šafařík sdělil, že vnímá smysl projektu, že by se regiony měly posunout blíže 
k Olomouci, nebo že by se měly regiony posunout sobě navzájem. Na prvním slajdu 
je uvedeno, že by se regiony měly posunout blíž Praze, měli bychom to vnímat více 
komplexněji. 
 
Martin Kupka: Měl jsem za to, že jsem hovořil o tom, že se zmenší ČR a že se odstraní 
rozdíly mezi regiony. S tím souvisí i to, že se jednotlivé regiony přiblíží k sobě 
navzájem. Zkušenosti z mnoha států světa ukazují, že pokud se nezačalo už v době 
projektování zároveň řešit, jak budou vypadat návaznosti spojů, jak budou vypadat 
konkrétní vlaková spojení, tak to nebude dobře fungovat. Jižní Korea si prošla 
zkušeností, kdy vybudovali ramena VRT a nikdo jim tam nejezdil. Až v okamžiku, kdy 
přeskupily jízdní řády a provázaly je, tak se z toho stal nejvyužívanější dopravní 
prostředek na železnici s masivním využitím napříč jednotlivými místy. Deklaruji, že 
pohled na VRT z našeho úhlu je opravdu co nejlepším provázáním jednotlivých 
regionů navzájem, bez pragocentrismu. 
 
Vladimír Lichnovský se dotázal pana ministra, jak je to s řešením problémů ETCS 
na regionální trati Olomouc – Šumperk, kde v minulém měsíci vyvstaly problémy 
s automatickým bržděním vlaků. Měla se k tomu sejít průřezová skupina na platformě 
Ministerstva dopravy a Správy železnic.  
Pokud se nemýlím, bylo to především o nekomunikaci železničního svršku a zde 
umístěných segmentů jednotlivých vlaků. Známe už příčinu? Neobáváte se, že tyto 
problémy se přenesou i na jiné části páteřních tratí, které mají od 1. 1. 2025 fungovat 
na tomto systému? Vím, že to zkoušíte na různých částech koridorů, největší problémy 
vám to paradoxně vyvolávalo na této regionální trati. 
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Martin Kupka vyjádřil, že se jedná o závažné téma a omluvil se za komplikace, které 
nastaly na této trati. Doplnil, že všude, kde se k takovému kroku, ať už to bylo 
Španělsko, Německo, přistupovalo, vyvolalo to ve všech územích podobné problémy. 
Kombinuje se několik systémů: palubní jednotky ve vozidlech, zároveň traťový systém, 
který je propojený kabelem, ale také radiové spojení a vzájemná komunikace. Odhalili 
jsme celou řadu problémů v základní infrastrukturní části a mobilní části hnacího 
vozidla. Dne 30. 11. 2023 se na Ministerstvu dopravy sešel poměrně rozsáhlý chorál, 
jehož cílem bylo stanovit konkrétní kroky, které uděláme v následujícím roce. Zároveň 
v mnohem kratším intervalu dnů a týdnů řešíme výhradní provoz na Uničovsku tak, 
aby k těm problémům docházelo méně. Skutečně i ze statistik, které máme, se počet 
problémů zmenšuje. Zároveň pan hejtman inicioval, aby měl pravidelný přísun 
informací o vývoji. Domluvili jsme se, že každý týden bude dostávat podrobnou 
informaci o tom, jak provoz vypadal, aby ji případně mohl zprostředkovat dál. 
Dále ministr podrobněji popsal kroky, které chtějí v následujícím roce podniknout, aby 
dokázali vyřešit konkrétní celek výhradního provozu. Problémy jsme identifikovali – 
problémy na straně správce infrastruktury, na straně dodavatelů palubních jednotek 
a zejména klíčového výrobce.  
Zároveň jsme identifikovali problémy v bezdrátovém radiovém spojení i na straně 
výrobců vozidel. Podařilo se nám obstarat ve spolupráci s klíčovými rádiooperátory 
špičkovou diagnostickou techniku, abychom dokázali na těch místech opravdu určit, 
kde třeba ten signál je sice normový, ale to nestačí a my musíme na některých místech 
posilovat signál tak, abychom dokázali obstát. Trať Uničovska je pilotním projektem 
výhradního provozu. Děkuji i za odezvu ROK a pana hejtmana, abyste v pravidelných 
intervalech dostávali přesné informace o tom, jak situace vypadá.  
 
Josef Suchánek doplnil, že problémy v minulém měsíci se neobjevily poprvé. 
Poděkoval panu ministru za pracovní skupinu, a že se o celý problém stará osobně. 
 
Pavel Jelínek se dotázal ve vztahu k harmonogramu, který byl naplánovaný, jestli 
došlo k nějaké analýze, alespoň části Moravské brány, co se týká majetkových 
struktur, výkupy těch pozemků a jestli je nebo není návaznost například na legislativu 
nějakých liniových staveb? SPD podporuje železniční dopravu v jakékoliv formě. Byl 
by rád, aby to nebyla jen prázdná deklarace nějakých termínů. Před třemi roky jsme 
měli prezentaci o D 35, že bude za 5 let hotová a už zase je o dalších 5 let posunuta. 
 
Martin Kupka: Děláme maximum pro to, abychom ji opravdu dokončili v roce 2029, 
což není posun, to je čas, ke kterému míříme tu část mezi Starým Městem a Mohelnicí. 
V dalším roce nastartujeme 4 konkrétní úseky a měli bychom se viditelně posouvat 
směrem k realizaci. Za chvíli prozradíme, jaké jsou přesné technické parametry, 
protože je to mnohem bližší silnici 1. třídy z hlediska reálné stopy v území reálného 
terénu. Ochranná pásma a pozemky v něm nemůžeme vykupovat. Vykupujeme přímo 
dotčené pozemky. Postupujeme jako v případě jiných liniových staveb i v souladu se 
zákonem, který se teď novelizoval, kdy se snažíme na prvním místě vyjednat 
s vlastníky postup 8násobkem odhadní ceny v případě pozemků v nezastavitelném 
území obcí a měst. A v zastavitelném je to 1,5násobek odhadní hodnoty. Postupujeme 
způsobem, který je pro vlastníky atraktivní. Nastoupili jsme v tomto režimu před 
několika lety a ukazuje se, že třeba i v případě dálničních staveb jiných železničních 
staveb je to efektivní a daří se povětšinou až 90 % pozemků vykoupit a vypořádat 
v rané fázi cestou dohody. Kolegové doplní detail technického uspořádání. Jaký je 
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reálný zábor trati v území záleží na náspech, pokud vedou po náspu, ale ten detail oni 
doplní. 
 
Jakub Bazgier, ředitel Stavební správy vysokorychlostních tratí doplnil informace 
k otázce majetkoprávního vypořádání a technické náročnosti tratě. Plánem je oslovit 
vlastníky jak digitálně, tak papírově, aby byla vedena diskuze a byly již informace 
o tom, kterého pozemku se to týká, jestli je možné ho vykoupit, směnit, tzv. analýza 
majetkového řešení, zejména na akcích, které jsou již ukotveny. A to jsou akce od 
Prosenic po Hranice a z Hranic do Ostrava-Svinov.  
 
Radim Fiala: Podporuji budování VRT už velmi dlouho. Myslím, že je to správná věc 
nejen ke snížení vzdálenosti mezi krajskými městy, ale také nemůžeme zůstat mimo 
středoevropský region – Berlín, Vídeň, Varšava, Budapešť apod. Pro všechny regiony 
je to velmi důležitá věc a já s tím souhlasím.  
Apeloval, aby Ministerstvo dopravy vyšlo vstříc obcím, kterých se to bude dotýkat, aby 
to nebylo jen v souladu s životním prostředím, ale hlavně s potřebami lidí, kteří v OK 
žijí.  
 
Martin Kupka poděkoval za příležitost osobně představit prezentaci VRT a vyjádřil 
zájem najít shodu, aby řešení odpovídalo požadavkům okolních obcí. Dále poděkoval 
za podporu projektu. 
 
Miroslav Žbánek: Nejde jen o to kudy a v jakém rozsahu stavět, ale také z čeho stavět. 
Dotázal se, zda jsou už dnes odhady toho, co by v souvislosti se zákonem č. 416/2009 
Sb., znamenalo z pohledu otevírání nebo rozšiřování dobývacích prostorů, zajištění 
stavebního materiálu, protože to jsou často věci, které na úrovni samospráv také 
zaznívají. Jsme na Hané, pod úrodnou půdou máme štěrkopísky. Také se na mě 
obraceli někteří kolegové, starostové, zda se budou rozšiřovat dobývací prostory na 
Tovačovsku apod, takže jestli už toto je dneska součástí připravované, nebo se to 
bude nechávat potom v rámci v rámci samotné soutěže na tom, aby si zhotovitelé tyto 
věci zajišťovali, případně jak stát počítá s tím, že podle nového bude přistupovat 
k tomu institutu „veřejného záboru“ prostranství dobývacích prostorů? 
 
Martin Kupka: Financování jednotlivých záměrů bude děleno mezi PPP projekty. Je 
to jediná forma, která nemá negativní dopad na zadlužení veřejných rozpočtů. 
Doplnil, že ve chvíli, kdy se jeden úsek dokončí, okamžitě se na něj navádí vlaky a je 
možné v tom úseku zajistit rychlejší spojení. Nečeká se na dokončení celé té sítě. Jsou 
mapovány dostupné lokální zdroje a teprve v okamžiku, kdy se ukazuje nedostatek, 
spustí se vyhledání nového dostupného ložiska. 
 
 
Martin Jirotka: Jak bylo řečeno, předpokládá se při dostavbě VRT, že se část osobní 
dopravy přesune na tyto tratě a stávající tratě se uvolní pro nákladní dopravu. 
Předpokládá se, že by se část nákladní dopravy, která v tuto chvíli probíhá po 
dálnicích, přesunula i na železniční dopravu?  
 
Martin Kupka: Počítáme s tím a chtěli bychom i veřejnou podporou na budování 
takových překladišť. Bez nich se neobejdeme. Nerad bych postupoval tím, že budeme 
ukládat regulací přesun, protože my pro to nejdřív musíme mít podmínky, které v tuhle 
chvíli nejsou. Zde je nezbytná spolupráce s dopravci. Na začátku příštího roku 
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proběhne společné setkání, kde se potkají dopravci železniční a nákladní 
automobilové dopravy, nákladní silniční dopravě, aby se podařilo spojit síly. 
 
Josef Suchánek poděkoval panu ministru za jeho prezentaci, odpovědi a vyjádření. 
Dále poděkoval kolegům ze Správy železnic za jejich prezentace i za jejich konzultaci 
na dané téma a uvedl, že ho zaujala možnost služební cesty dotčených starostů 
a starostek do regionu. Pokud by bylo potřeba zprostředkování ze strany kraje, je 
k tomu připraven. 
 
 
Vyhlášena přestávka od 12:45–13:15 hod. 
 
 

2.1. Rozpočet Olomouckého kraje na rok 2024 – návrh rozpočtu 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Přednesl základní informace 
k předloženému návrhu rozpočtu OK pro rok 2024 s pomocí powerpointové 
prezentace. Jednotlivé slajdy podrobně okomentoval. Prezentace byla zastupitelům 
promítána: 
Rozpočet 2023/2024 

• předkládán schodkový rozpočet, jehož dorovnání je uvedeno v kapitole 
financování, pro srovnání uveden také schválený rozpočet pro rok 2023, 

• příjmy oproti minulému roku vzrostly o 644 mil. Kč – 7 859 108,00 Kč, 

• výdaje vzrostly oproti minulému roku o 667 mil. Kč – 8 464 434,00 Kč, 
Bilance roku 2023 

• příjmová stránka rozpočtu 2023 je naplňována v oblasti daňových příjmů 
pozitivně – 6,5 mld. Kč schválený rozpočet x 6,88 mld. Kč výběr DP za část 
prosince, 

• výdajová stránka rozpočtu nebude naplněna ve výši 100 % schváleného 
rozpočtu, 

• v rámci závěrečného účtu za rok 2022 bylo ponecháno na účtech 850 mil. Kč, 

• revolvingový úvěr ve výši 1 mld. Kč je možné čerpat do konce roku 2023, 
splácení započne od roku 2024. 

Příjmy v rozpočtu 2024  

• daňové příjmy 7 100 000,00 Kč, 

• příjmy OK celkem (po konsolidaci) 7 859 108,00 Kč. 
Výdaje v rozpočtu 2024 

• DP/tituly se zvyšují o 21 %. Díky hospodaření je možné zvýšit stávající DP 
o 10 %, což je zaokrouhlená inflace z letošního roku, navýšení o 3 DP, 

• výdaje OK celkem (po konsolidaci) 8 464 434,00 Kč. 
Rezervy v rozpočtu 2024 – návrh rozpočtu 2024 předpokládá tvorbu rezerv do 
jednotlivých oblastí. 
Výše odpisů příspěvkových organizací (PO) – odvody 

• rezerva na nákupy tvořena ve výši 24,5 mil. Kč – 10 % odpisů, 

• věcně příslušný odbor bude mít vyčleněnou částku na rok 2024, se kterou si 
bude PO hospodařit a pokryje požadavky na nákupy dle priorit, 

Dotační programy/tituly – odbor sociálních věcí otvírá nové DT a odbor kancelář 
hejtmana (oddělení cestovního ruchu) otvírá DT na podporu kinematografie. Navýšení 
ID bude 47 %, z cca 88 mil. Kč (r. 2023) na cca 128 mil. Kč. (r. 2024). 
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Komentáře k financování 2024 

• splátky úvěrů ve výši 244,6 mil. Kč, 

• zapojení finančních prostředků z přebytku 2022 ve výši 850 mil. Kč 
Rozpočtová odpovědnost – tabulky k výši dluhu k 31. 12. 2023 a k 31. 12. 2024. 
Výše dluhové služby 23/24 – standard pro hranici výše dluhu dle Ministerstvo financí 
je 30 %. 
Úroky x dluh – graf znázorňující debetní úroky/kreditní úroky (bez PO), které OK má 
za posledních 7 let. 
Snižování dluhu OK – 2 grafy týkající se vývoje dluhu krajů od roku 2016 a podíl dluhu 
k průměrnému příjmu kraje. Některé kraje své dluhy zvyšují, OK je naopak snižuje. 
Zadluženost PO – graf znázorňující zadluženost PO zřízených jednotlivými kraji 
v časovém úseku od r. 2017–2022. 
Dluh x zůstatky na BÚ – 2 grafy týkající se porovnání dluhu a stavu na bankovních 
účtech v OK (bez PO) od roku 2017 a včetně PO. 
Přehled splácení úvěrů 

• rekapitulace úvěrů k 31. 12. 2023, částka čerpání vyčíslena na 
285 963 833,42 Kč. 

 
Josef Suchánek uvedl, že prezentaci promítl také ROK a podobnou prezentaci si 
vyžádaly také odbory. Dále požádal předsedu Finančního výboru ZOK (V-F), aby se 
vyjádřil k ekonomickým materiálům. 
 
Matouš Pelikán: V-F minulou středu projednal návrh rozpočtu a body, které jsou 
v programu zastupitelstva pod č. 2–4. Zabývali jsme se také touto prezentací. Pro rok 
2024 se pracuje s navýšením peněz na investice, dotace a značná část dotací směřuje 
do investic. Kromě návrhu rozpočtu výbor materiály schválil jednomyslně. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Vladimír Lichnovský okomentoval dotační tituly jako součást návrhu rozpočtu. 
Vyjádřil potěšení, že po prvotní kritice před 3 lety je nyní počet DT, stejný byl v jejich 
době, možná je i lehce překonaný. 
Dotázal se na aktuální čerpání v rámci ID. K 30. 7. 2023 už to bylo 112 mil. Kč. Panu 
Vránovi byla poskytnuta informace k září. Do konce roku už žádná ID asi nepřijde. 
Požádal o celkové číslo za letošní rok a dále pak pana náměstka Slavotínka, aby 
vysvětlil nový DT. Závěrem sdělil, že je rád, že se po třech letech vrátil DT na podporu 
kinematografie. 
 
Josef Suchánek: V době, kdy bylo odpovídáno panu Vránovi, jsme měli vyčerpaných 
101 mil. Kč na ID. Od té doby se zvedlo o 1,5 mil. Kč, takže 102,5 mil. Kč., schválili 
zastupitelstvem rezervu pro další ID ve výši 20 mil. Kč, kterou jsme nečerpali, za což 
bych chtěl ROK pochválit. Díky tomu si můžeme vytvářet i finanční zdroje. 
 
Vladimír Lichnovský: Částka 112 mil. Kč k 30. 7. 2023 je „strop“ na ID? 
 
Josef Suchánek: To je narozpočtováno, vy jste se ptal na čerpání. Čerpání bylo 
101 mil. Kč, nyní máme 102,5 mil. Kč. 
 
Ivo Slavotínek: Pan kolega Lichnovský ví, že cca 80 % poskytovatelů sociálních 
služeb jsou neziskové organizace (NNO). Jeden z dotazů směřoval, proč NO, tak 
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primárně proto, že nám tvoří opravdu páteř systému sociálních služeb v OK. Cílem 
alokace je podpořit organizace v čerpání zdrojů mimo OK, tzn. národních a především 
evropských. Z našeho pohledu není až tak důležité, kdo je investorem, ale hlavně, aby 
prostředky přišly do OK. 
 
Ladislav Okleštěk reagoval na komentář pana hejtmana k hospodaření ROK. Sdělil, 
že velký vliv je také na straně inflace, jak narůstají příjmy v ČR ze závisle činnosti. 
Uvedl, že na poradě předsedů klubů hovořil k rozpočtu, že v roce 2018 byl schválený 
rozpočet 4,4 mld. Kč, predikce MF téměř 4,8 mld. Kč, skutečnost 4,8 mld Kč. Vždy se 
dávalo nepatrně méně do rozpočtu, než byla predikce MF a vytvářel se tam prostor 
pro to, abychom se nedostali do negativních čísel. V době předchozí rady zkusili čísla 
k sobě přiblížit, aby ten rozdíl nebyl tak velký.  
 
Josef Suchánek sdělil, že inflace také generuje vyšší náklady a reagoval zastupiteli 
Oklešťkovi na hospodaření rady. 
 
Miroslav Žbánek: Děkuji za poměrně podrobně rozpracovanou kapitolu, která se 
zařazuje do rozpočtu v souvislosti s kapitolou energie, ať už v rámci služeb 
a naplňování energetické koncepce kraje a zejména příspěvkových organizací PO. 
Mám dotaz, nevím, jestli na něj dostanu odpověď teď. Součástí je kapitola 
vynakládaných energií, a to není úplně běžné ve všech rozpočtech. Rozpoložkovává 
se na jednotlivé příspěvkové organizace, včetně nákladů a počtů pracovníků. Tak jestli 
je s těmi uplynulými lety nějaký progres? Počítáme s úsporami z pohledu energií při 
desítkách příspěvkových organizací? Počítá se s nějakou úpravou v personální 
politice, tzn. vůbec ve fungování příspěvkových organizací tak, jak jste měl pěkně 
zpracované záležitosti dluhové služby? U závazných ukazatelů by něco podobného 
pro mě bylo přehledným ukazatelem toho, jak vedení OK počítá s tím, že budou 
příspěvkové organizace v tom obrovském množství, kterých máme, fungovat. S jakou 
perspektivou, s jakou budoucností, s jakou vizí? Máte alespoň hrubou představu 
o tom, co závazné ukazatele znamenají v poměru s uplynulými lety, nebo zda je to 
jenom nějaký přirozený trend? Trend, který souvisí s třeba se zvyšováním nákladů 
apod.? 
 
Josef Suchánek: K energiím – my jsme opravdu PO dostali pod kontrolu. Předtím 
jsme uváděli pod jednotným názvem příspěvek na provoz, tam bylo vše. Teď jsme 
rozdělili zvlášť na příspěvek na energie a spočítali jsme náklady na energie, spotřebu 
energie. Dopočítávali jsme si pro letošní rok zastropované energie, které jsme násobili 
energiemi, které byly spotřebované v průměru za poslední 3 roky. Na příští rok už 
máme energie vysoutěžené, takže je to podobné. Tam máme úplný fix a jsme schopni 
mít větší kontrolu při sledování jen jednoho parametru. Co se týká ostatních ukazatelů, 
vzal bych si to jako úkol a informaci vám zašleme. 
 
Ladislav Okleštěk: Věřím, že energeticky úsporná opatření běží na našich PO tak, 
jak byla nastavena, aby byly úspory energie co největší. Zmíním, že mluvíte 
o 850 mil. Kč, které máme, jak jsem pochopil v rezervě. A ten rozdíl mezi rozpočtem 
a predikcí je 1,5 mld. Kč. 
 
Josef Suchánek: Ano, rostou nám i náklady, nelze to čistě odečíst. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/4/2023 
Přítomno 48, pro 31, proti 0, zdržel se 15, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 11 

2.2. Aktualizace postupu projednávání individuálních dotací 
a návratných finančních výpomocí z rozpočtu Olomouckého kraje pro rok 
2024 
 
Josef Suchánek stručně okomentoval materiál, který aktualizuje postupy, dle kterých 
budou poskytnuty ID a návratné finanční výpomoci v roce 2024. Ke schválení je 
předkládána žádost o poskytnutí ID z rozpočtu OK, včetně vzorových smluv dle typu 
příjemců a žádost o poskytnutí návratné finanční výpomoci včetně vzorových smluv. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/5/2023 
Přítomno 48, pro 31, proti 0, zdržel se 14, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 12 
 
 
 

3.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – rozpočtové změny 
3.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – rozpočtové změny – DODATEK 
3.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – splátka úvěru na financování 
oprav, investic a projektů 
3.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – plnění rozpočtu k 30. 9. 2023 
3.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – čerpání úvěru na financování 
oprav, investic a projektů 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek a okomentoval jednotlivé body 3.1.–3.4.:  
3.1. – obsahem jsou rozpočtové změny v příloze č. 1 až 5 předložené zastupitelstvu 
na vědomí a v příloze č. 6 a 7 ke schválení, 
3.1.1. – dodatek rozpočtových změn projednaný radou 4. 12. 2023 v příloze č. 1 na 
vědomí a v příloze č. 2 ke schválení, 
3.2. – jde o 21. splátku revolvingového úvěru na financování oprav, investic a projektů 
ve výši 12 650 741, 62 Kč a 22. splátku revolvingového úvěru na financování oprav, 
investic a projektů ve výši 70 369 224,35 Kč. Celkový zůstatek revolvingového úvěru 
ke splacení od počátku čerpání je 395 mil. Kč.  
3.3. – plnění rozpočtu k 30. 9. 2023, v příloze č. 1 je uvedena bilance OK  (bez 
konsolidace), kdy rozpočet OK se na straně příjmu k tomuto datu vyvíjí pozitivně a je 
naplněn z 85,7% upraveného rozpočtu. Výdajová stránka rozpočtu k tomuto datu je 
naplněna z 68,5 % upraveného rozpočtu. 
3.4. – na vědomí je předkládána žádost č. 13 o čerpání revolvingového úvěru ve výši 
cca 36 mil. Kč.  
 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 3.1.–3.4.: 
3.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – rozpočtové změny – UZ/17/6/2023 
3.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – rozpočtové změny – DODATEK – 
UZ/17/7/2023 
3.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – splátka úvěru na financování oprav, 
investic a projektů – UZ/17/8/2023 
3.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – plnění rozpočtu k 30. 9. 2023 – 
UZ/17/9/2023 
3.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – čerpání úvěru na financování oprav, 
investic a projektů – UZ/17/10/2023 
 
Přítomno 46, pro 30, proti 0, zdržel se 14, nehlasovali 2 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 13 
 
 
 

4. Střednědobý výhled rozpočtu Olomouckého kraje na období  
2025–2026 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Zastupitelstvu je předložen ke schválení 
Střednědobý výhled rozpočtu OK, který vychází z návrhu rozpočtu pro rok 2024. Jsou 
v něm zapracovány splátky úvěru včetně úroků. Plánované příjmy jsou navýšeny 
o vybrané účelové dotace dle metodického pokynu Ministerstva financí, přičemž stejná 
částka je současně promítnuta ve výdajích. Ve stejné výši dle této nové metodiky mají 
kraje za povinnost zahrnovat do svého rozpočtu i tzv. průtokové dotace. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/11/2023 
Přítomno 45, pro 31, proti 0, zdržel se 13, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 14 
 
 
 

5. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Informoval o předloženém materiálu dle 
návrhu usnesení.   
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/12/2023 
Přítomno 46, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
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Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 15 
 
 
 

6. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Okomentoval předložený materiál obsahující 
schválená usnesení ROK za uplynulé období. Usnesení ze 4. 12. 2023 je předloženo 
členům ZOK na stůl. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/13/2023 
Přítomno 44, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 16 
 
 
 

7. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 
7.1. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje – 
DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek – seznámil zastupitele se zápisy ze zasedání 
výborů ZOK předloženými v přílohách materiálu č. 7 a 7.1. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 7–7.1.: 
7. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje – UZ/17/14/2023 
7.1. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje – DODATEK – 
UZ/17/15/2023 
 
Přítomno 44, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 17 
 
 
 

8. Dodatky č. 2 k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace v 13_02 
Programu na podporu JSDH 2022 – dotační titul 13_02_2 
9. Dodatky č. 1 k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace v 13_02 
Programu na podporu JSDH 2023 – dotační titul 13_02_2 
10. Dotační program 13_01 Dotace na činnost a akce spolků a pobočných 
spolků hasičů Olomouckého kraje 2024 – vyhlášení 
11. Dotační program 13_02 Program na podporu JSDH 2024 – vyhlášení 
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Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek a okomentoval jednotlivé body  
8–11:  

8 – jedná se o 3 žádosti příjemců o uzavření dodatků ke smlouvám – obec Horka nad 
Moravou, město Zábřeh a obec Bohuslavice. Navržené dodatky ke smlouvám řeší 
prodloužení realizace akce, použití a vyúčtování dotace z důvodu nedodání 
dopravního prostředku dodavatelem. Jedná se vždy o nové dopravní vozidlo s úpravou 
na požární výbavu. 

9 – v tomto bodu jsou zastupitelstvu předloženy žádosti 19 příjemců o uzavření 
dodatků ke smlouvám s dotací MV GŘ HZS ČR. Navržené řeší prodloužení realizace 
akce, použití a vyúčtování dotace z důvodu nedodání dopravního prostředku 
dodavatelem. 

10 – zastupitelstvu předkládáme ke schválení pravidla DP  s výší alokace 3,5 mil. Kč. 
Program se člení na dva DT – Dotace na akce spolků hasičů a pobočných spolků 
hasičů OK 2024 a Dotace na činnost spolků hasičů a pobočných spolků hasičů OK 
2024, jedná se o standardní materiál.  

11 – v tomto bodu předkládáme členům zastupitelstva ke schválení pravidla DP s výší 
alokace 10,7 mil. Kč. Program se člení na dva dotační tituly – Dotace na pořízení, 
technické zhodnocení a opravu požární techniky, nákup věcného vybavení a na 
zajištění akceschopnosti JSDH obcí OK 2024 a Dotace na pořízení cisternových 
automobilových stříkaček a dopravních automobilů pro JSDH obcí OK s dotací MV ČR 
2024. 
 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 8–11: 
8. Dodatky č. 2 k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace v 13_02 
Programu na podporu JSDH 2022 – dotační titul 13_02_2 – UZ/17/16/2023 
9. Dodatky č. 1 k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace v 13_02 
Programu na podporu JSDH 2023 – dotační titul 13_02_2 – UZ/17/17/2023 
10. Dotační program 13_01 Dotace na činnost a akce spolků a pobočných spolků 
hasičů Olomouckého kraje 2024 – vyhlášení – UZ/17/18/2023 
11. Dotační program 13_02 Program na podporu JSDH 2024 – vyhlášení – 
UZ/17/19/2023 
 
Přítomno 44, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 18 
 
 
 

12. Smlouva o spolupráci při zajištění realizace projektu Kraje pro 
bezpečný internet 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Projekt je realizován každoročně pod záštitou 
Asociace krajů České republiky a jeho hlavním cílem je zvýšit informovanost o rizicích 
internetu a možnostech prevence a pomoci v této oblasti. Projekt funguje od roku 2013, 
iniciátorem je kraj Vysočina a v každém kraji je garantován krajským koordinátorem. 
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Do projektu je aktuálně zapojeno 13 krajů a tímto se do projektu pro rok 2024 zapojuje 
také OK. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/20/2023 
Přítomno 44, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 19 
 
 
 

13. Poskytnutí finančního daru z rozpočtu Olomouckého kraje spolku 
KKL-JNF Česko a Slovensko z.s. 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. V tomto bodu je členům zastupitelstva 
navrhováno poskytnutí finančního daru ve výši 500 000 Kč na humanitární pomoc 
Izraeli. Konkrétně na obnovu zničeného kibucu Be’eri na jihu Izraele prostřednictvím 
spolku KKL-JNF Česko a Slovensko z.s. ROK se připojuje k iniciativě dalších krajů 
a chce vyjádřit podporu této oblasti. 
Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ladislav Okleštěk se dotázal, proč je navržena podpora prostřednictvím tohoto 
spolku, když máme Česko-izraelskou smíšenou obchodní komoru, která v OK působí 
a mohla vytipovat místo pomoci. Další dotaz byl na prvotní záměr nákupu vybavených 
sanitek. Než se spolek zmobilizoval, sanitky byly zajištěny, dalším zdrojem pomoci 
vznikl tedy kibuc Be’eri. Přimluvil se za podporu prostřednictvím zmiňované obchodní 
komory a podporu přímého projektu v určitém místě. I předmět podpory už se jednou 
změnil. Sdělil, že z tohoto důvodu se zdrží hlasování. 
 

Josef Suchánek: OK byl, stejně jako všech ostatních 13 krajů ČR, osloven tímto 
spolkem. Materiál byl rozsáhlejší, na prvním místě bylo vybavení sanitek, na místě 
druhém kibuc Be’eri. Udělali jsme rychlý průzkum mezi kraji, kdo jak bude reagovat 
a prověřili si také z více stran tento spolek. Osobně jsem hovořil s panem Petrem 
Papouškem, předsedou Federace židovských obcí, který dodal pozitivní referenci. 
V materiálu, kde byl požadavek napsaný, byly sanitky a dále kibuc, abychom byli 
korektní, podpořili jsme tedy kibuc. Nevyvíjeli jsme žádnou další aktivitu, jedná se 
o podobnou analogii jako Ukrajina. ROK se mimo symbolického vyvěšení izraelské 
vlajky před úřad přiklonila také k této podpoře formou finanční. 
 

Ladislav Okleštěk: Děkuji, možná jsem přehlédl nějaké dobrozdání pana Papouška 
v materiálech. Pokud tam bylo, tak se omlouvám.  
 
Josef Suchánek: Nepřehlédl jste ho, vyžádal jsem si od něj ústní telefonickou 
informaci. Takto jsem tlumočil ROK i Radě Asociace krajů ČR. 
 
Ladislav Okleštěk: Takže v podstatě nemáme nic, jen ústní telefonát. Kdybychom to 
měli uvedeno v materiálu, tak se k tomu mohu stavět jinak. Také jsem zjišťoval 
informace na ostatních krajích a ne všechny kraje tuto podporu dávají.  
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Miroslav Žbánek okomentoval materiál, který mu přišel poněkud zmatečný – napřed 
zmiňoval sanitky a poté je vyvracel. Když byla organizována nějaká humanitární 
pomoc, ze zkušenosti bylo lepší, pokud se jedná o konkrétní objekt, věc nebo účel 
daru. 
Takto to není úplně nejšťastnější řešení a možná by stálo za to žádost doplnit 
a zpřehlednit. Nezpochybňuje žádost, jen dodává, že pokud by byl projekt více 
vyspecifikovaný, pomoc by mohla být výrazně vyšší a účel by byl pro zastupitele snáze 
uchopitelný. 
 
Marta Husičková se dotázala na termíny uvedené v materiálu. Ve smlouvě je 
uvedeno, že obdarovaný je povinen použít dar do 31. 1. 2024. Je reálné do 
29. 2. 2024. předložit písemnou zprávu? 
 
Josef Suchánek: Věřím, že ano. 
 
Ladislav Okleštěk vyjádřil souhlas se zastupitelem Žbánkem. Tato společnost dává 
dohromady prostředky na nákup pozemků v Izraeli.  
 
Dalibor Horák zareagoval na komentář zastupitele Oklešťka. Sdělil, že Židovský 
národní fond, který se skrývá pod touto zkratkou, působí již od roku 1901, je tedy 
historicky zakotven a vykupuje pozemky od této doby. V současné době společnost 
neobchoduje s pozemky, ale tehdy byla založena za účelem, aby mohla vykoupit od 
kočovníků pozemky pro vznik židovského státu. Jsou to ty pozemky, na kterých vznikl 
stát Izrael. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/21/2023 
Přítomno 44, pro 31, proti 0, zdržel se 13, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 20 

 
 
 
14.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku  
14.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku  
14.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 
DODATEK 
14.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku  
14.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 
majetku – DODATEK 
14.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku  
14.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 
– DODATEK 
14.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 
nemovitého majetku  
14.5.1. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 
nemovitého majetku – DODATEK 
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Josef Suchánek uvedl stručně body 14.1.–14.5.1.  týkající se majetkoprávních 
záležitostí OK. Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 14.1–14.5.1.: 
14.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – UZ/17/22/2023  
14.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 
UZ/17/23/2023 
14.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – DODATEK 
– UZ/17/24/2023 
14.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 
UZ/17/25/2023 
14.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 
DODATEK – UZ/17/26/2023 
14.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – 
UZ/17/27/2023 
14.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – 
DODATEK – UZ/17/28/2023 
14.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého 
majetku – UZ/17/29/2023 
14.5.1. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého 
majetku – DODATEK – UZ/17/30/2023 
 
Přítomno 44, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 21 
 
 
 

15. Dotační program 09_01 Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2024 – 
vyhlášení 
16. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti 
provozu a budování přechodů pro chodce 2024 – vyhlášení 
17. Dotační program 09_03 Podpora výstavby, obnovy a vybavení 
dětských dopravních hřišť 2024 – vyhlášení 
18. Dotační program 09_01 Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2023 – 
dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace s obcí Hněvotín 
19. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti 
provozu a budování přechodů pro chodce 2023 – dodatek ke smlouvě 
o poskytnutí dotace s městem Šumperk 
20. Individuální dotace 2022 – dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace se 
statutárním městem Přerov 
 
Josef Suchánek obecně informoval o Pravidlech DP v oblasti dopravy pro rok 2024 
a dále okomentoval jednotlivé body 15–20: 

15 – DP na Podporu výstavby a opravy cyklostezek, který je zaměřen zejména na 
výstavbu nových cyklistických stezek a cyklistických komunikací. Alokace je ve výši 
12 mil. Kč. 
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16 – DP na Podporu opatření pro zvýšení bezpečnosti a na budování přechodů pro 
chodce, který je zaměřen na realizaci bezpečnostních opatření na silnicích 
I., II. a III. třídy, např. zpomalovací ostrůvky, opticko-psychologické brzdy, autobusové 
zastávky, chodníky, místa pro přecházení, a dále na budování přechodů pro chodce. 
Alokace je ve výši 6 mil. Kč. 

17 – DP na Podporu výstavby, obnovy a vybavení dětských dopravních hřišť, který je 
zaměřen na výstavbu nových hřišť a na opravy stávajících, na pořízení dopravních 
prostředků, vybavení, dopravní značení. Alokace je ve výši 4 mil. Kč. 

18 – dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Hněvotín, která získala v roce 2023 
dotaci ve výši 2 436 761,79 Kč z rozpočtu OK v dotačním programu na cyklostezky na 
akci „Cyklostezka Hněvotín – Lutín“, obec Hněvotín požádala o prodloužení termínu 
pro použití dotace a termínu pro předložení vyúčtování z důvodu průtahů v zadávacím 
řízení a z toho vyplývajícího pozdějšího zahájení stavebních prací. Smlouva o dílo byla 
uzavřena dne 28. 8. 2023 a stavba byla zahájena dne 6. 9. 2023 s termínem realizace 
210 dnů od zahájení stavby. Z tohoto důvodu není obec schopna dodržet termíny dané 
uzavřenou Smlouvou o poskytnutí dotace, a proto žádá o prodloužení termínu pro 
použití dotace do 30. 7. 2024 a pro předložení vyúčtování do 30. 8. 2024. 

19 – dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace městu Šumperk, které získalo dotaci ve 
výši 2 006 753,09 Kč z rozpočtu OK, a to v dotačním programu „Podpora opatření pro 
zvýšení bezpečnosti provozu a budování přechodů pro chodce 2023“ na realizaci akce 
„Světelné signalizační zařízení, ul. Jesenická“, jedná se o stavební úpravy vyčkávacích 
ploch, ploch chodníků v dělících ostrůvcích a rekonstrukci světelného signalizačního 
zařízení na ulici Jesenická. Město Šumperk požádalo o prodloužení termínu pro 
použití dotace a termínu pro předložení vyúčtování. Vzhledem k finanční náročnosti 
celé akce ve výši cca 50 mil. Kč město potřebuje mimo dotaci OK akci financovat 
z dotace od SFDI. Aby město dotaci ze SFDI získalo, muselo upravit projektovou 
dokumentaci, díky čemuž se realizace akce zdržela. Město akci nestihne v letošním 
roce realizovat a žádá o prodloužení termínu pro použití dotace do 31. 1. 2025 a pro 
předložení vyúčtování do 31. 3. 2025. 

20 – dodatek ke smlouvě ve výši 39,5 mil. Kč na realizaci přeložky vedení nízkého 
napětí, rekonstrukci chodníků, parkovacích ploch a veřejného osvětlení v Dluhonicích.  
V roce 2022 byl se statutárním městem uzavřen dodatek, kterým byl prodloužen termín 
pro použití dotace do 31. 12. 2023 a předložení vyúčtování do 31. 3. 2024. Statutární 
město uzavřelo se zhotovitelem smlouvu o dílo až dne 22. 9. 2023, z tohoto důvodu 
není schopno stavbu zrealizovat, žádá o prodloužení termínu pro použití dotace do 
31. 12. 2024 a pro předložení vyúčtování do 31. 3. 2025. 
Vyzval zastupitele k dotazům.  

Petr Vrána nahlásil možný střet zájmů. 

Vladimír Lichnovský nahlásil možný střet zájmů k bodu 20. 

Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 15–20: 
15. Dotační program 09_01 Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2024 – 
vyhlášení – UZ/17/31/2023 
16. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti provozu 
a budování přechodů pro chodce 2024 – vyhlášení – UZ/17/32/2023 
17. Dotační program 09_03 Podpora výstavby, obnovy a vybavení dětských 
dopravních hřišť 2024 – vyhlášení – UZ/17/33/2023 
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18. Dotační program 09_01 Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2023 – 
dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace s obcí Hněvotín – UZ/17/34/2023 
19. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti provozu 
a budování přechodů pro chodce 2023 – dodatek ke smlouvě o poskytnutí 
dotace s městem Šumperk – UZ/17/35/2023 
20. Individuální dotace 2022 – dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace se 
statutárním městem Přerov – UZ/17/36/2023 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/31/2023 
Přítomno 44, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 22 
 
 
 

21. Dodatek č. 39 ke zřizovací listině příspěvkové organizace Správa 
silnic Olomouckého kraje  
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Navrhovanou změnou zřizovací listiny SSOK 
je úprava přílohy č. 1 zřizovací listiny. Schválený dodatek je nutný pro provedení 
zápisu do katastru nemovitostí. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/37/2023 
Přítomno 44, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 23 
 
 
 

22. Zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou v roce 
2024 v Olomouckém kraji 
23. Zajištění dopravní obslužnosti železniční osobní regionální 
dopravou v roce 2024 v Olomouckém kraji 
24. Smlouva o úhradě protarifovací ztráty se statutárním městem 
Olomouc  
25. Dodatek č. 5 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění dopravní 
obslužnosti území města Šumperk 
26. Dodatek č. 7 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění dopravní 
obslužnosti území města Zábřeh 
27. Dodatek č. 8 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění dopravní 
obslužnosti území statutárního města Přerov 
28. Smlouva o úhradě kompenzace ve veřejné linkové osobní dopravě 
s Pardubickým krajem 
29. Dodatek č. 7 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové 
osobní dopravě s Moravskoslezským krajem 
30. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy 
mezikrajskými vlaky mezi Olomouckým a Moravskoslezským krajem 
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31. Dodatek č. V ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy 
mezikrajskými vlaky mezi Olomouckým a Zlínským krajem 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek a okomentoval jednotlivé body 22–31: 

22 – na základě uzavřených smluv, které jsou celkem čtyři – ARRIVA autobusy a.s.,  
VOJTILA TRANS s.r.o., VOJTILA TRANS BUS s.r.o. a FTL – First Transport Lines, 
a.s. 

23 – od 1. 1. 2020 je regionální železniční dopravní obslužnost v OK rozdělena do tří 
provozních souborů Sever, Haná a Elektrická síť – střed a Elektrická síť – nová 
infrastruktura. Od 1. 1. 2020 byly uzavřeny desetileté smlouvy na provozní soubory 
Sever a Haná s dopravcem České dráhy, a. s.. Od 1. 1. 2023 je v účinnosti nová 
smlouva pro provozní soubor Elektrická síť. 

24 – smlouva, kde se tyto dva subjekty dohodly na úhradě protarifovací ztráty vzniklé 
městu Olomouc vlivem integrace železničních tratí do Integrovaného dopravního 
systému OK. Předpokladem protarifovací ztráty pro rok 2023 je do výše 3 mil. Kč plus 
DPH za každý kalendářní rok. 

25 – předmětem dodatku je stanovení rozsahu a financování ze strany města od 
1. 1. 2024 směrem k OK, který vysoutěžil dopravce pro provoz MHD Šumperk.  Město 
Šumperk zaplatí od 1. 1. 2024 OK zálohu ve výši 10 244 000 Kč. 

26 – předmětem dodatku je stanovení rozsahu a financování ze strany města 
od 1. 1. 2024 směrem k OK, který vysoutěžil dopravce pro provoz MHD Zábřeh. Město 
Zábřeh zaplatí od 1. 1. 2024 OK zálohu ve výši 4 817 000 Kč. 

27 – předmětem dodatku je stanovení rozsahu a financování ze strany města od 
1.  1.  2024 směrem k OK. Statutární město Přerov zaplatí zálohu OK ve výši 
3 613 000 Kč. 

28 – předmětem smlouvy je stanovení výše kompenzace mezi kraji v roce 2024 
v rámci spolupráce OK a Pardubického kraje za účelem zajištění dopravní obslužnosti 
na území OK přiléhajícího k území Pardubického kraje a naopak. OK uhradí zálohu 
OK ve výši 2 992 000 Kč. Uvedené částky budou podléhat ročnímu vyúčtování, 
a pokud skutečnost překročí zálohu, musí si tento rozdíl kraje vzájemně uhradit. 

29 – předmětem dodatku smlouvy je stanovení výše zálohy vzájemné kompenzace 
mezi kraji v roce 2024 a dokladovaná spolupráce OK a Moravskoslezského kraje 
za účelem zajištění dopravní obslužnosti území obou krajů. Jak OK, tak 
Moravskoslezský kraj hradí dopravcům kompenzaci ztráty. OK uhradí 
Moravskoslezskému kraji zálohu ve výši 18 562 000 Kč a Moravskoslezský kraj uhradí 
zálohu OK ve výši 11 910 000 Kč. Uvedené částky budou podléhat ročnímu 
vyúčtování. 

30 – předmětem dodatku je spolupráce OK a Moravskoslezského kraje za účelem 
zajištění dopravní obslužnosti na území OK přiléhajícího k území Moravskolezského 
kraje drážními vozidly. OK uhradí Moravskoslezskému kraji kompenzaci ve výši 
18,14 mil. Kč pro rozsah dopravní obslužnosti 78 524 vlkm.  

31 – předmětem dodatku je stanovení výše vzájemné kompenzace mezi kraji  
za období 1. 1. – 31. 12. 2024 za účelem zajištění dopravní obslužnosti na území OK 
přiléhajícího k území Zlínského kraje a naopak drážními vozidly na přeshraničních 
tratích. OK uhradí Zlínskému kraji 25,6 mil. Kč a Zlínský kraj uhradí OK 68,56 mil. Kč. 
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Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 22–31: 
22. Zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou v roce 2024 
v Olomouckém kraji – UZ/17/38/2023 
23. Zajištění dopravní obslužnosti železniční osobní regionální dopravou v roce 
2024 v Olomouckém kraji – UZ/17/39/2023 
24. Smlouva o úhradě protarifovací ztráty se statutárním městem Olomouc – 
UZ/17/40/2023 
25. Dodatek č. 5 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění dopravní 
obslužnosti území města Šumperk – UZ/17/41/2023 
26. Dodatek č. 7 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění dopravní 
obslužnosti území města Zábřeh – UZ/17/42/2023 
27. Dodatek č. 8 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění dopravní 
obslužnosti území statutárního města Přerov – UZ/17/43/2023 
28. Smlouva o úhradě kompenzace ve veřejné linkové osobní dopravě 
s Pardubickým krajem – UZ/17/44/2023 
29. Dodatek č. 7 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní 
dopravě s Moravskoslezským krajem – UZ/17/45/2023 
30. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy mezikrajskými 
vlaky mezi Olomouckým a Moravskoslezským krajem – UZ/17/46/2023 
31. Dodatek č. V ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy mezikrajskými 
vlaky mezi Olomouckým a Zlínským krajem – UZ/17/47/2023 
 
Přítomno 43, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 24 
 
 
 

32. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v dotačním 
programu 06_06_Program na podporu investičních akcí v oblasti sportu – 
technické a sportovní vybavení sportovních a tělovýchovných zařízení 
v Olomouckém kraji v roce 2023 mezi Olomouckým krajem a městem Zlaté 
Hory 
33. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu 
na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení 
kofinancovaných z Národní sportovní agentury (NSA) v roce 2023 mezi 
Olomouckým krajem a statutárním městem Prostějov 
34. Dotační program 06_07_Program na podporu rekonstrukcí 
sportovních zařízení v obcích Olomouckého kraje v roce 2023 – 
vyhodnocení – revokace  
35. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu v Olomouckém 
kraji v roce 2024, DT 1 Podpora sportovních akcí, DT 3 Podpora 
reprezentantů ČR z Olomouckého kraje – vyhlášení 
36. Dotační program 06_08_Program na podporu výstavby a rekonstrukcí 
sportovních zařízení kofinancovaných z Národní sportovní agentury 
v roce 2024 – vyhlášení 
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37. Dotační program 06_01_Program na podporu sportovní činnosti 
v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhodnocení 
38. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti sportu 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek a okomentoval jednotlivé body 32–38:  

32 – materiál ve věci uzavření dodatku smlouvy z důvodu změny účelu použití dotace. 
Dne 18. 9. 2023 schválilo ZOK svým usnesením vyhodnocení DP 06_06 v rámci 
kterého bylo ZOK schváleno poskytnutí dotace ve výši 110 tis. Kč městu Zlaté Hory. 
Dne 3. 11. 2023 byla doručena OK žádost příjemce o změnu účelu použití dotace, ve 
které příjemce žádá namísto nákupu zahradní sekačky použít dotaci na pořízení 
2 ks hliníkových branek z důvodu havarijního stavu stávajících brankových konstrukcí 
a dále pořízení taženého vertikutátoru. 

33 – uzavření dodatku, kterým se prodlužuje termín použití a termín finančního 
vyúčtování dotace. Jedná se o dotaci ve výši 1 mil. Kč žadateli statutární město 
Prostějov. Příjemce dotace žádá o prodloužení termínu použití a vyúčtování 
poskytnuté dotace z důvodu opožděného vydání rozhodnutí o poskytnutí dotace 
z NSA a následného uzavření dodatku ke smlouvě o dílo na zhotovení stavby, a to 
z původního termínu 30. 6. 2024 na termín 30. 6. 2025 a s původním termínem 
vyúčtování 30. 7. 2024 na termín 31. 7. 2025. 

34 – materiál ve věci revokace usnesení ZOK v rámci vyhodnocení DP 06_07.  Žadateli 
SK Sigma Olomouc, a.s., byla v rámci DP schválena dotace ve výši 375 tis. Kč. Dle 
Pravidel DP může být žadatelem pouze vlastník nebo nájemce sportovního zařízení, 
přičemž vlastníkem v případě nájmu může být pouze obec, OK, municipální firma či 
Česká republika. Příjemce SK Sigma Olomouc, a.s. v mezidobí mezi podáním žádosti 
o poskytnutí dotace a schválením dotací ZOK zahájil řízení o převodu vlastnictví 
předmětné nemovitosti na subjekt SK OLOMOUC SIGMA MŽ, z.s. Žadatel SK Sigma 
Olomouc, a. s., přestal okamžikem převodu dotčené nemovitosti ze svého vlastnictví 
(tedy ještě před rozhodnutím ZOK 18. 9. 2023) splňovat požadavky Pravidel DP. 
Žádost žadatele je tedy navržena k vyřazení. 

35 – materiál ve věci schválení pravidel, vzorových smluv a vzorové žádosti dvou 
dotačních titulů, a to DT 1 a DT 3. Pravidla DP vychází z Pravidel pro rok 2023. ROK 
na své schůzi schválila, na základě usnesení Komise pro mládež a sport ROK (K-MS) 
přesun částky 2 mil. Kč, oproti návrhu rozpočtu na rok 2024. Navržená alokace 
v DT 1 bude tedy po změně činit 10 300 tis. Kč. Příjem žádostí bude dvoukolový – 
v rámci 1. kola bude rozděleno 7 mil. Kč, v rámci 2. kola 3 300 tis. Kč.  Dále K-MS 
doporučila snížit minimální částku dotace v DT 1 z 10 tis. Kč na 1 tis. Kč. ROK na svém 
jednání dne 4. 12. 2023 upravila výši této minimální částky dotace z 1 000 Kč na 
5 000 Kč. V dotačním titulu 3 Podpora reprezentantů ČR z OK je navržená alokace 
1 500 tis. Kč.  

36 – materiál ve věci schválení pravidel, vzorových smluv a vzorové žádosti DP. 
Pravidla dotačního programu vychází z Pravidel pro rok 2023. Navržená alokace 
dotačního programu činí 10 mil. Kč. 

37 – materiál ve věci vyhodnocení DP. Tento DP je vyhlášen, administrován 
a vyhodnocen ještě v roce 2023, ovšem za podmínky schválení alokované částky na 
DP v rámci rozpočtu OK pro rok 2024.  Předpokládaná alokace 56 600 tis. Kč, z toho 
DT1 – 34 100 tis. Kč a DT2 – 22 500 tis. Kč.  V DP doručeno celkem 355 žádostí – 
plně, nebo částečně se vyhovuje 326 žádostem. V DT1 přijato 324 žádostí, vyhověno 
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300 žádostem a v DT2 přijato 31 žádostí, vyhověno 26 žádostem. K-MS se 
vyhodnocením tohoto DP zabývala na svém jednání a doporučila schválit navržené 
výše dotací. 

38 – je předkládána individuální žádost z oblasti sportu, doručená k termínu 
31. 8. 2023. Finanční prostředky budou poskytnuty z rezervy na ID. Žadatelem je obec 
Ochoz, název projektu Víceúčelové hřiště Ochoz. Předmětem žádosti je výstavba 
víceúčelového hřiště v nově vznikajícím sportovním areálu. Obec až do nedávné doby 
nedisponovala žádným sportovištěm. V roce 2021 bylo vybudováno alespoň travnaté 
hřiště pro malou kopanou. Na výstavbu víceúčelového hřiště obec Ochoz obdržela 
dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj ve výši 2 mil. Kč. Žadatel byl v roce 2022 také 
podpořen dotací z prostředků OK ve výši 200 tis. Kč IŽ na výstavbu opěrných zdí 
v rámci předmětného projektu. 
 
Vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Vladimír Lichnovský se dotázal na materiál č. 38 i ve vztahu k materiálu č. 82, který 
na něj navazuje. Požádal o objasnění informací z materiálu, kde je uvedena podpora 
na víceúčelové hřiště Ochoz. Materiál obsahuje informaci, že v roce 2021 získali dotaci 
z Ministerstva pro místní rozvoj (MMR) ve výši 2 mil. Kč, kterou by měli do letošního 
roku prostavět. Vyúčtování by měli dát do 30. 6. 2024. V bodě 82 se však hovoří, že 
vzhledem k finanční náročnosti celé akce je rozpočet 6 mil. Kč a nízkému podílu dotace 
získané z MMR žádají o poskytnutí další dotační podpory ve výši 1 mil. Kč. V roce 
2022 byl tento projekt podpořen 200 tis. Kč, které jsou dle žadatele již prostavěné 
v bodu 82. Žádá o to, aby byl prodloužen termín vyúčtování do června roku 2024 na 
200 tis. Kč, protože potřebuje doplnit podíl jiných zdrojů a v bodě 82 se uvádí, že čekají 
na dotaci z  NSA. Materiál neobsahuje informaci, jak se bude postupovat v případě 
úspěchu či neúspěchu žádosti o dotaci NSA. V materiálu je uvedeno, že mají málo 
finančních prostředků a proto chtějí 1 mil. Kč od OK. V tabulce, která je k tomuto 
přiložená, je uveden požadavek na 500 tis. Kč a v textu je uveden 1 mil. Kč, zřejmě se 
jedná o administrativní chybu. Pokud zastupitelstvo schválí 500 tis. Kč, co to pro ně 
řeší? Musí do jiných zdrojů popsat, jaké peníze fakticky ty jiné zdroje tvoří, protože 
pokud se nemýlím, my tam musíme mít 70 %. Pokud mají do 30. 6. 2024 doplnit 
vyúčtování k původní ID, kterou ještě nemají vyúčtovanou z roku 2022. Požádal 
o vysvětlení materiálu. 
 
Josef Suchánek: Tento případ je složitější, mohu potvrdit, že jsme v rámci 
schvalování ID hovořili o částce 500 tis. Kč. Požádal Petra Floru, vedoucího odboru 
sportu, kultury a památkové péče o odpověď panu zastupiteli Lichnovskému. 
 
Petr Flora, vedoucí odboru sportu, kultury a památkové péče: Je to přesně tak, 
jak říkáte. Obec Ochoz má podanou žádost u NSA. Žádost je v těch vlastních a jiných 
zdrojích. V rámci žádosti jste byli požádáni o 1 mil. Kč, návrh na vyhovění je 500 tis. Kč. 
Dodatek v bodě 82 se opravdu týká toho, že Ochoz si požádala na kofinancování NSA 
a nemají do této chvíle rozhodnutí, proto nás žádají o prodloužení vyúčtování do půlky 
roku 2024, aby nám mohli to kofinancování doložit k vyúčtování.  
 
Vladimír Lichnovský poděkoval a dále se dotázal, co se stane v okamžiku, kdy obec 
neuspěje. Bude řešit podíl jiných zdrojů jinak, nebo bude vracet celou dotaci? Jaký 
bude další postup?  
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Petr Flora, vedoucí odboru sportu, kultury a památkové péče: Ano, buď doplní, že 
bude financováno z jiných zdrojů jinou dotací, nebo nám dotaci vrátí. 
 
Josef Suchánek doplnil, že by bylo dobré provést revizi kofinancování NSA 
k dotačnímu programu. V minulosti se stávalo, že žadateli byla poskytnuta dotace od 
kraje a NSA mu to potom nedá. Žadatel nám ji potom vrací.  
Dotázal se zastupitele Lichnovského, zda mu takto vysvětlení stačí. 
 
Vladimír Lichnovský: Děkuji. 
 
Další připomínky ani dotazy nebyly vzneseny. 
 
V bodech č. 35 a 36 byla provedena oprava, jež byla zastupitelům promítána na plátno 
a byla zapracována do hlasovacího systému: 

• v bodu 3 usnesení změny u realizujících osob – Ing. Josef Suchánek, hejtman 
Olomouckého kraje“ upraven na „Ing. Roman Macek, náměstek hejtmana“ 
(úprava provedena v kontextu bodu č. 1.2.) 

 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 32–38: 
32. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v dotačním 
programu 06_06_Program na podporu investičních akcí v oblasti sportu – 
technické a sportovní vybavení sportovních a tělovýchovných zařízení 
v Olomouckém kraji v roce 2023 mezi Olomouckým krajem a městem Zlaté Hory 
– UZ/17/48/2023 
33. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu na 
podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení kofinancovaných 
z Národní sportovní agentury v roce 2023 mezi Olomouckým krajem 
a statutárním městem Prostějov – UZ/17/49/2023 
34. Dotační program 06_07_Program na podporu rekonstrukcí sportovních 
zařízení v obcích Olomouckého kraje v roce 2023 – vyhodnocení – revokace – 
UZ/17/50/2023 
35. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu v Olomouckém kraji 
v roce 2024, DT 1 Podpora sportovních akcí, DT 3 Podpora reprezentantů ČR 
z Olomouckého kraje – vyhlášení – UZ/17/51/2023 
36. Dotační program 06_08_Program na podporu výstavby a rekonstrukcí 
sportovních zařízení kofinancovaných z Národní sportovní agentury v roce 2024 
– vyhlášení – UZ/17/52/2023 
37. Dotační program 06_01_Program na podporu sportovní činnosti 
v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhodnocení – UZ/17/53/2023 
38. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti sportu – UZ/17/54/2023 
 
Přítomno 41, pro 40, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 25 
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40. Koncepce rozvoje tělovýchovy a sportu Olomouckého kraje na období 
2024–2028 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Zastupitelstvu je předkládán strategický 
dokument pro oblast sportu. Zpracovatelem koncepce je spolek Sport a věda se sídlem 
v Prostějově, a to za částku 480 tis. Kč. Předložená koncepce se inovuje s ohledem 
na vypršení její platnosti z předchozího období. 
Dále stručně popsal části koncepce dle předloženého materiálu a vyzval zastupitele 
k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani 
dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/55/2023 
Přítomno 40, pro 40, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 26 
 
 
 

41. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti kultury – revokace  
42. Dotační program 07_01_Program památkové péče v Olomouckém kraji 
v roce 2024 – vyhlášení 
43. Dotační program 05_01_Program podpory kultury v Olomouckém kraji 
v roce 2024 – vyhlášení 
44. Dotační program 05_02_Program na podporu stálých profesionálních 
souborů v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhlášení  
45. Dotační program 05_03_Program na podporu investičních projektů 
v oblasti kultury v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhlášení  
 
Úvodní slovo přednesl Jan Žůrek. Na minulém zasedání ZOK byla schválena ID obci 
Cholina, přičemž dotace byla poskytnuta jako investiční, část nákladů má neinvestiční 
charakter. Revokací narovnáváme tuto záležitost a prodlužujeme termín pro doložení 
vyúčtování (bod 41.). 
V bodech 42–45 jsou uvedeny vyhlášení tradičních DP v oblasti kultury, které stručně 
okomentoval. Poděkoval členům Komise pro kulturu ROK, kteří se podílejí na 
průběžné evaluaci a kalibraci celého systému. 
 

Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 41–45: 
41. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti kultury – revokace – 
UZ/17/56/2023 
42. Dotační program 07_01_Program památkové péče v Olomouckém kraji v roce 
2024 – vyhlášení – UZ/17/57/2023 
43. Dotační program 05_01_Program podpory kultury v Olomouckém kraji v roce 
2024 – vyhlášení – UZ/17/58/2023 
44. Dotační program 05_02_Program na podporu stálých profesionálních 
souborů v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhlášení – UZ/17/59/2023 
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45. Dotační program 05_03_Program na podporu investičních projektů v oblasti 
kultury v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhlášení – UZ/17/60/2023 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/60/2023 
Přítomno 40, pro 39, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 27 
 
V materiálu č. 42 byla na žádost zpracovatele a se souhlasem předkladatele 
provedena dodatečná technická oprava v Pravidlech DT 1, 2 a 3 – v přílohách 
usnesení č. 1, 7 a 13 vždy v odstavci 9.11. doplněn text „který svoji žádost podal 
v elektronickém systému RAP dříve.“ 
 
 
 

46. Zapojení Olomouckého kraje do projektu EFFE – Europe for 
Festivals, Festivals for Europe  
 
Úvodní slovo přednesl Jan Žůrek.  Informoval o zapojení OK do projektu týkajícího se 
evropské sítě festivalů měst a regionů, v rámci kterého dochází k výměně zkušeností 
a ke sdílení praxe v oblasti využití potenciálu festivalu. Dále doplnil, že zapojení do 
tohoto projektu považuje z dlouhodobého hlediska za velmi přínosné. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/61/2023 
Přítomno 40, pro 38, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 28 
 
 
 

47. Zajištění a financování regionálních funkcí knihoven v Olomouckém 
kraji v roce 2024 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Žůrek.  Popsal ve stručnosti zajištění a financování 
regionálních funkcí knihoven v částce stejné jako pro letošní rok ve výši 
12 750 000 Kč. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/62/2023 
Přítomno 40, pro 39, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 29 
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48. Dotační program 02_02_Program na podporu aktivit v oblasti životního 
prostředí a zemědělství 2024 – vyhlášení  
49. Dotační program 03_01_Fond na podporu výstavby a obnovy 
vodohospodářské infrastruktury na území Olomouckého kraje 2024 – 
vyhlášení  
50. Dotační program 03_02_Dotace obcím na území Olomouckého kraje na 
řešení mimořádných událostí v oblasti vodohospodářské infrastruktury 
2024 – vyhlášení  
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída – komentoval jednotlivé  
body 48–50: 

48 – DP je rozdělen do tří titulů – Podpora realizace opatření v oblasti životního 
prostředí a zemědělství s alokací 6 200 000 Kč, Podpora vzdělávání a osvěty v oblasti 
životního prostředí a zemědělství s alokací 1 000 000 Kč a Podpora činností 
nekomerčních zájmových spolků a organizací působících v oblasti životního prostředí 
a zemědělství s alokací 1 500 000 Kč. 

49 – DP je složen ze tří titulů – Výstavba, dostavba, intenzifikace čistíren odpadních 
vod včetně kořenových čistíren odpadních vod a kanalizací, Výstavba a dostavba 
vodovodů pro veřejnou potřebu a úpraven vod a Obnova environmentálních funkcí 
území. 

50 – DP s alokací 5 mil. Kč, slouží k realizaci opatření k odstranění havárií, nebo 
předcházení a případně odstraňování následků povodňových situací v OK. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 48–50: 
48. Dotační program 02_02_Program na podporu aktivit v oblasti životního 
prostředí a zemědělství 2024 – vyhlášení – UZ/17/63/2023 
49. Dotační program 03_01_Fond na podporu výstavby a obnovy 
vodohospodářské infrastruktury na území Olomouckého kraje 2024 – vyhlášení 
– UZ/17/64/2023  
50. Dotační program 03_02_Dotace obcím na území Olomouckého kraje na 
řešení mimořádných událostí v oblasti vodohospodářské infrastruktury 2024 – 
vyhlášení – UZ/17/65/2023 
 
Přítomno 40, pro 38, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 30 
 
 
 

51. Aktualizace č. 15 – 1. část Plánu rozvoje vodovodů a kanalizací 
Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída. Zdůraznil, že plán rozvoje vodovodů 
a kanalizací je výlučně v pravomoci ZOK. Součástí podkladů je i stanovisko 
Ministerstva zemědělství, přičemž všechny jeho aktualizace byly doposud plně 
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v souladu. Upozornil, že součástí předložené aktualizace je jeden návrh ze čtyř, 
konktrétně u obce Střítež nad Ludinou, u kterého se objevuje nesoulad v přístupu 
Ministerstva životního prostředí a Ministerstva zemědělství. Tato problematika již byla 
řešena také na Asociaci krajů ČR, protože bylo zjištěno, že obdobná situace panuje 
i v jiných lokalitách. V rámci komunikace na celostátní úrovni, ministři rezortu 
zemědělství a životního prostředí pan Hladík a pan Výborný přislíbili vydat k dané 
problematice stanovisko. Dále uvedl, že v případě obce Střítež nad Ludinou, je situace 
taková, že buď bude využit k čištění odpadní vody decentralizovaný systém, nebo 
k čištění vody nedojde. S ohledem na tyto skutečnosti podpořil žádost obce přejít na 
decentralizovaný systém čištění odpadních vod. Na závěr uvedl, že toto samosprávné 
rozhodnutí je na ZOK, přičemž ROK v tomto hlasovala jednomyslně. 
Doporučil zastupitelstvu, aby vyhovělo všem čtyřem návrhům o aktualizaci plánu 
rozvoje vodovodů a kanalizací. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. 
 
František John zdůraznil, že jde o výrazný zásah do plánu rozvoje vodovodů 
a kanalizací Olomouckého kraje a že v této otázce nepanuje mezi stanovisky 
Ministerstva zemědělství a Ministerstva životního prostředí úplná shoda. I přes vyšší 
investiční náročnost přetrvávala dosud snaha o podporu centrálního řešení odpadních 
vod. Za výhodu centrálního řešení, oproti domovním čistírnám odpadních vod, označil 
spolehlivost a lepší kontrolu provozu. Udělením jedné výjimky by mohlo dojít 
k narušení celé koncepce. Uvedl, že Ministerstvo zemědělství vidí u centralizovaného 
řešení dlouhodobou investiční náročnost, proto vydalo nedoporučující stanovisko. 
V rámci ochrany podpovrchových vod však označil domovní čističky odpadních vod 
(ČOV) za potenciálně problematické, a to i přes to, že se obec zavázala po dobu 
životnosti k jejich pravidelné kontrole. Upozornil, že v dalších desetiletích nebude 
příležitost, aby se v dané lokalitě vybudovala kanalizace. Argumenty k finanční 
náročnosti na vybudování centrální ČOV označil za opodstatněné. V souvislosti tím 
otevřel otázku změny dotační politiky tak, aby nebyl určen horní limit finanční dotace.  
Dále uvedl, že je nutné prozkoumat, jak vysoké náklady by tento projekt reálně 
představoval pro danou obec. Dodal, že chybí odborná studie, která by porovnala 
různé alternativy k řešení stávající situace. Vzhledem k uvedeným skutečnostem 
danou žádost nepodpoří. Na závěr podotkl, že si je vědom existence lokalit, které 
nemají jiné řešení než domovní ČOV. Nicméně v minulosti již byly jinými obcemi i přes 
svoji finanční náročnost centrální ČOV vybudovány a tyto subjekty by mohly vznést 
další dotazy.  
 

Ladislav Okleštěk v úvodu zmínil, že řešená problematika již byla okrajově 
diskutována na poradě předsedů klubů. Uvedl, že domovní ČOV pokládá u obce, která 
má 850 obyvatel za značně nekoncepční. Toto řešení považuje za přínosné 
na samotách, v nedostupných lokalitách a tam kde je složité podloží. Vzhledem 
k tomu, že domácí ČOV mnohdy fungují na principu vsaku, mohly by způsobit ohrožení 
podzemních vod. Udělení výjimky nepodpoří, protože by se jednalo o průlom v rámci 
koncepce čištění odpadních vod a určitý precedens, na který by se mohly odvolávat 
další i větší správní oblasti. Složitá by byla také výstupní kontrola. Za vhodné řešení 
označil vyvinutí určitého tlaku na příslušná ministerstva k zaujetí stanoviska. 
V souvislosti s uvedeným podpořil argumentaci Františka Johna. 
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Martin Šmída vyjádřil podporu k oslovení odpovědných rezortů k zaujetí jednotného 
stanoviska. Rozumí obavám udělit výjimku, která by se mohla stát prostředkem pro 
další žádosti. Případ obce Střítež nad Ludinou by však vzhledem k složitému podloží 
a roztroušené zástavbě nepovažoval za precedentní.  Výstavbu 300 domovních 
čistíren v rámci jednoho projektu považuje za výhodnou z hlediska další kontroly, 
udržitelnosti a monitoringu, který by zajišťovala obec. Druhou variantu, která by 
spočívala v příspěvcích pro jednotlivé domácnosti, nepovažuje za vhodnou z hlediska 
omezeného monitoringu a možného výběru ČOV nízké kvality. Dále zopakoval, že 
zastupitelstvo nerozhoduje o tom, jakou variantu si obec zvolí, ale zda bude obec 
projekt ČOV realizovat. V souvislosti s tím zopakoval podporu žádosti obce Střítež nad 
Ludinou. Na závěr uvedl, že i když by měla být odborná debata vedena úrovni 
ministerstev, disponuje krajské zastupitelstvo lepší znalostí konkrétního území 
a v určitých případech by mělo rozhodovat dle vlastních šetření.  
 
Ladislav Okleštěk uvedl, že by pro posouzení žádosti bylo vhodné mít k dispozici 
odborné podklady ohledně například podloží. Dále dal podnět hlasovat o tématu 
aktualizací zvlášť, tak aby nebyly hromadně zamítnuty i další tři žádosti. 
 
Radek Brázda souhlasil s návrhem pana Oklešťka, hlasovat o aktualizaci bez případu 
Střítež nad Ludinou. Dále podpořil argumenty pana Šmída o rozptýlené zástavbě 
a složitosti podloží v řešené lokalitě. Upozornil také na vydání podpůrného stanoviska 
pro obec Střítež nad Ludinou udělené Povodím Moravy. Dodal, že v jiných krajích již 
obce s roztroušenou zástavbou fungují na bázi domácích ČOV a mají se systémovým 
monitoringem dobré zkušenosti.  
 
Josef Suchánek oznámil, že se do diskuze přihlásil starosta obce Stříteže nad 
Ludinou pan Radim Haitl.  
 
Radim Haitl uvedl, že disponuje podklady, které si zastupitelé vyžádali. Dále požádal 
o dvě minuty nad rámec vymezeného prostoru pro své vyjádření se k tématu.  
 
Josef Suchánek vyzval zúčastněné k přijetí návrhu poskytnout tři minuty pro pana 
Haitla nad rámec vymezeného časového prostoru. 
 
Hlasování o 6 minutách pro vystoupení pana starosty Haitla: 
Přítomno 41, pro 39, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 31 
 
Radim Haitl uvedl, že v roce 2015 byl pro obec Střítež nad Ludinou zastupitelstvem 
OK schválen projekt s náklady ve výši 29 954 349 Kč. Bylo však zjištěno, že projekt 
zahrnoval pouze část obce. V roce 2018 byla po jeho nástupu do funkce zpracována 
nová dokumentace, tak aby to bylo možné projekt realizovat v rámci celé obce. 
Olomoucká společnost AQOL s. r. o., zpracovala projekt, na základě kterého bylo 
zjištěno, že náklady na centrální kanalizaci by dosáhly částky 160 000 000 Kč. 
Na místo pěti standartních zkušebních vrtů se v důsledku charakteru podloží muselo 
realizovat vrtů devět. Některé zkušební vrty musely být kvůli podloží přesunuty na jiné 
místo. Dalším problémem je skutečnost, že středem obce vede potok. V určitých 
místech by musela být kanalizace vedena až v hloubce sedmi a půl metru pod 
povrchem, což zvedá náklady na zemní práce, které jsou velmi nákladné. Dále bylo 
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zjištěno, že jsou v obci tři lokality, kde není možné vést centrální, respektive veřejný 
řád. Při zkoumání možnosti využít soukromé pozemky došlo k případu, kdy majitel na 
obci vyžadoval protislužby, které by pro obec představovaly dodatečné náklady ve výši 
přibližně 10 000 000 Kč. Na základě uvedených skutečností došlo zastupitelstvo 
k rozhodnutí přistoupit k řešení s domovními ČOV s monitoringem na obecním úřadě. 
V souvislosti s tím došlo ke komunikaci s pilotní obcí Rybí na Novojičínsku, ve které 
systém funguje, a jsou s ním dobré zkušenosti. Následovala nutnost přesvědčit 
Ministerstvo zemědělství, protože Povodí Moravy s.p.,  vydalo k první žádosti záporné 
stanovisko. Po osobní návštěvě zástupce Povodí Moravy s.p., bylo úřadem vydáno 
kladné stanovisko k nahrazení centrálního čištění vody. Odmítavé stanovisko ze 
strany Ministerstva zemědělství bylo odůvodněno nastaveným limitem 170 000 Kč na 
jednoho obyvatele. V reakci na to byla vyžádána data, z již vysoutěžené zakázky 
v sousední obci Partutovice, kde se v současnosti kanalizace buduje. Ze získaných 
podkladů vyplynula částka 188 302 620 Kč, což v přepočtu na jednoho obyvatele činí 
200 322 Kč na občana.  Za další problém označil skutečnost, že obec Střítež nad 
Ludinou nemá vykoupený pozemek pro umístění objektu centrální ČOV. Město 
Hranice iniciuje projekt suchého poldru v místě plánované pro objekt centrální ČOV 
pro obec Střítež nad Ludinou. To by znamenalo další náklady na zajištění objektu před 
přívalovou vodou. Dále by bylo nutné zřídit tři přečerpávací systémy, protože dolní 
konec obce se dělí na tři veřejné řády. V závěru navrhl realizovat pouze část projektu 
jako například 120 domácích ČOV.  
 
Josef Suchánek zahájil hlasování o rozděleném hlasování pro 3 nesporné obce 
a dále pak hlasování o Stříteži nad Ludinou zvlášť. 
 
Hlasování o odděleném hlasování pro Střítež nad Ludinou (protinávrh L. Okleštěk):  
Přítomno 41, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 32 
 
Hlasování pro 3 nesporné obce: 
Přítomno 41, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 33 
 
Hlasování pro obec Střítež nad Ludinou: 
Přítomno 41, pro 31, proti 0, zdržel se 10, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 34 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. Materiál byl schválen v předložené 
podobě. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/66/2023 
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52. Aktualizace Plánu odpadového hospodářství Olomouckého kraje 
pro období 2016–2026 s výhledem do roku 2035 
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída, který potvrdil, že byl dodržen termín 18 měsíců 
od dne nabytí účinnosti nařízení vlády ze dne 11. 5. 2022 k vypracování aktualizace 
Plánu odpadového hospodářství. Dodal, že Plán odpadového hospodářství vychází 
z celostátního plánu a reflektuje takzvanou odpadovou hierarchii. Termín 
pro vypracování nového plánu odpadového hospodářství bude do 30. 6. 2026.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/67/2023 
Přítomno 41, pro 40, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 35 
 
 
 

53. Dotační program 03_01_Fond na podporu výstavby a obnovy 
vodohospodářské infrastruktury na území Olomouckého kraje 2023 – 
Dodatky ke smlouvám  
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída. Uvedl, že bylo vyhověno devíti žádostem 
od osmi obcí a to konkrétně obce Klokočí, Dlouhá Loučka, Těšetice, Skorošice, 
Slavětín, Líšnice, Partutovice a Hlinsko s dvěma svými projekty. Nejčastější 
požadavek je na prodloužení termínu realizace či vyúčtování dotace.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V bodu 53 byla provedena oprava, jež byla zastupitelům promítána na plátno a byla 
zapracována do hlasovacího systému: 

• v bodu 1 usnesení vypuštěn text „dle bodu 1 tohoto usnesení“, doplněn text „dle 
příloh č. 2 –10“ 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/68/2023 
Přítomno 41, pro 40, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 36 
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54. Dotační program 04_01_Program na podporu vzdělávání 
na vysokých školách v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhlášení 
55. Dotační program 04_03_Program na podporu environmentálního 
vzdělávání, výchovy a osvěty v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec, který přítomné seznámil s předloženými 
materiály. Uvedl, že byly vyhlášeny dva dotační programy. DP na Podporu vzdělávání 
na vysokých školách s celkovou částkou 16 100 000 Kč. Maximální částka u DP činí 
6 000 000 Kč. Minimální částka byla snížena z 500 000 Kč na 100 000 Kč. Upřesnil, 
že nově bude žadatel DP pro vysoké školy požadující více než 1 000 000 Kč, povinen 
15 % z přidělené částky investovat do projektů, na kterých se s danou univerzitou nebo 
vysokou školou domluví. V souvislosti s tím podal návrh na zvýšení podílu investované 
částky z 15 % na 20 %. Dodal, že budoucí žádosti budou nově bodovány. K druhému 
řešenému DP – Podpora environmentálního vzdělávání uvedl, že celková alokovaná 
částka dosahuje hodnoty 2 400 000 Kč. Minimální částky na jednorázové akce jsou ve 
výši od 10 000 Kč do 30 000 Kč. U podpory velkých subjektů od 100 000 Kč 
do 800 000 Kč. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 54–55: 
54. Dotační program 04_01_Program na podporu vzdělávání na vysokých 
školách v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhlášení – UZ/17/69/2023 
55. Dotační program 04_03_Program na podporu environmentálního vzdělávání, 
výchovy a osvěty v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhlášení – UZ/17/70/2023 
 
Přítomno 40, pro 38, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 37 
 
 
 

56. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec. Seznámil přítomné s dodatky zřizovacích listin 
školských příspěvkových organizací.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/71/2023 
Přítomno 41, pro 40, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 38 
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58. Zajištění organizace soutěží a přehlídek v Olomouckém kraji – 
dodatek ke smlouvám o poskytnutí dotace 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec. Okomentoval předložený materiál a informoval 
přítomné, že se mění účelový znak u poskytování dotací. Dotace je využívána třemi 
subjekty a je tvořena z 90 % finančními prostředky poskytnutými ze státního rozpočtu 
MŠMT.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/72/2023 
Přítomno 41, pro 40, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 39 
 

59. Dotační program Olomouckého kraje 10_01_Program na podporu 
zdraví a zdravého životního stylu v roce 2024, DT 10_01_02_Podpora 
významných aktivit v oblasti zdravotnictví – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Dalibor Horák. Předložil návrh pravidel DT Podpora 
významných aktivit v oblasti zdravotnictví s navrženou částkou 1 650 000 Kč. Uvedl, 
že v minulých letech byli úspěšní žadatelé z řad institucí, které poskytují speciální 
zdravotní služby a speciální rehabilitaci dětem s kombinovaným postižením, případně 
i jiným klientům, jejichž služby nekryje veřejné zdravotní pojištění. V menší míře 
žadatelé pořádající odborné zdravotní kongresy a konference. K tomuto bodu navrhl, 
aby v případě jeho nedočerpání byly zbylé prostředky převedeny do jiného dotačního 
programu, titulu, nebo položky pro individuální dotace v rámci kapitoly v odboru 
zdravotnictví z rozpočtu kraje na rok 2024. 
 

Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/73/2023 
Přítomno 41, pro 39, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 40 
 
 
 

60. Poskytnutí finančního daru – Charita Olomouc 
 
Úvodní slovo přednesl Dalibor Horák. Předložil ZOK návrh na poskytnutí finančního 
daru Charitě Olomouc ve výši 1 080 000 Kč. Tato částka by zajistila částečné krytí 
nákladů na zajištění provozu ordinace jednoho všeobecného praktického lékaře 
a jednoho psychiatra v oblasti Olomouce pro lidi bez přístřeší. Jako důvod návrhu byla 
uvedena skutečnost, že finanční prostředky na tuto službu byly v předchozích letech 
čerpány v rámci projektu evropské unie, který však skončil v březnu loňského roku 
a nelze je pokrýt v rámci veřejného zdravotního pojištění. 
  



 50 

Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Martin Jirotka vznesl dotaz, zda vzhledem k tomu, že ambulance psychiatrického 
lékaře funguje již druhým rokem a město Olomouc je v tomto ohledu pilotním městem, 
je známo, jak se ambulance psychiatrického lékaře osvědčila. Požádal o statistiku, 
jakým způsobem si vedla ambulance psychiatrického lékaře za minulý rok. Jakou má 
tato ambulantní léčba úspěšnost a jestli k tomu jsou už nějaké relevantní informace. 
Podotkl, že je známo, že psychiatrická ambulantní péče, zejména u osob bez domova, 
vyžaduje sebe kázeň, a to nejen ve smyslu pravidelné docházky, ale také abstinence.  
 
Dalibor Horák uvedl, že nemůže potvrdit, zda jsou tyto informace k dispozici, ale 
podotkl, že v případě zájmu mohou být dodány adresně v písemné formě, nebo mohou 
být předloženy v komplexní podobě na příštím jednání ZOK.   
 
Martin Jirotka souhlasil s návrhem pana náměstka Horáka.  
 
Ivo Slavotínek uvedl, že řešená problematika leží na pomezí sociální i zdravotní sféry.  
Z pohledu sociálních záležitostí, ordinace primárně neřeší léčbu závislostí. K tomu 
účelu slouží jiné instituce. Primárně se jedná o zajištění základní zdravotní péče pro 
lidi bez domova. To je významně většinový zájem společnosti. Proto, aby od klientů 
této ordinace nedocházelo k přenosu epidemií nebo nákaz směrem ke společnosti. 
Jde tedy o investici v zájmu většinové společnosti do zdravotního stavu lidí bez 
domova.  
 
Josef Suchánek dodal, že pan zastupitel se ptal na zkušenosti a data, jak se toto 
fungování osvědčilo v minulém roce.  
 
Martin Jirotka uvedl, že význam ambulance nezpochybňuje. Schvalují dotaci, pro 
ordinaci praktického lékaře, která funguje již dlouhodobě i pro psychiatrického lékaře. 
Upřesnil, zda jsou již známy nějaké relevantní informace k úspěšnosti této léčby.  
 
Martin Eliáš uvedl, že v tak krátké době, jako je jeden rok, nelze žádné výsledky 
očekávat. Bezdomovectví je v podstatě psychiatrická diagnóza. Na začátku byla 
nějaká jiná psychiatrická diagnóza, která k bezdomovectví vedla. Jako například 
alkoholismus, který však bývá také až následkem určité psychiatrické diagnózy, kterou 
bývá například úzkost, deprese a podobně. Problémy jsou zakořeněné hodně hluboko 
a řešit je může právě psychiatrie. Tento proces je však dlouhodobý. Další skutečností 
je to, že tato služba nebude mít stoprocentní úspěšnost. Stejně tak je nutné počítat 
s častými relapsy, v rámci kterých člověk ještě před tím, než se z neblahého stavu 
dostane, tak skončí ještě dvakrát, třikrát na ulici. Je důležité věřit zkušenostem z jiných 
zemí, kde už to funguje a neočekávat výsledky po roce ani třeba po dvou po třech. 
Dále uvedl, že souhlasí s interpretací pana magistra Slavotínka.  
 
Dalibor Horák uvedl, že informace budou vyžádány od Charity Olomouc. Kolik úkonů 
bylo poskytnuto, jaký byl počet klientů, a informace diagnózám daných klientů. To jsou 
základní informace, které mohou být panem ředitelem Princem poskytnuty.  
 
Petr Krmela podotkl, že v důvodové zprávě je uvedeno kolik přesně bylo pacientů. 
90 pacientů a 343 ošetření u psychiatra.   
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Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/74/2023 
Přítomno 41, pro 39, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 41 
 
 
 

61. Pověření poskytovatelů zdravotních služeb poskytováním služeb 
obecného hospodářského zájmu 
 
Úvodní slovo přednesl Dalibor Horák. Přeložil návrh, který se týká žádosti o pověření 
Lázní Slatinice poskytováním služeb obecného hospodářského zájmu. Jedná se 
o formální akt, který je však nutnou podmínkou pro možnost žadatele úspěšně 
administrovat žádost v rámci 31. Výzvy integrovaného operačního programu, který 
se týká podpory rozvoje a dostupnosti následné zdravotní péče.  Podotkl, že tento akt 
se stejně jako v předchozích případech nijak nedotýká rozpočtu.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/75/2023 
Přítomno 41, pro 38, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 42 
 
 
 

62. 08_01_Dotační program pro sociální oblast 2024 – vyhlášení 
63. 08_03_Dotační program na podporu dluhového poradenství 
v Olomouckém kraji – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek. Představil obsah k bodu 62. Dotační program 
pro sociální oblast pro rok 2024. Uvedl, že celková navrhována alokace činí 
30 900 000 Kč. Z toho na Program podpory prevence kriminality bude vyhrazena 
částka 1 650 000 Kč, stejně jako v roce 2022. Na oblast prorodinných aktivit bude 
vyčleněna částka 1 650 000 Kč. Na oblast Podpory aktivit směřujících k sociálnímu 
začleňování 2 600 000 Kč a do nové oblasti s názvem Podpora infrastruktury 
sociálních služeb budou alokovány prostředky ve výši 25 000 000 Kč. K oblasti 
prevence kriminality uvedl, že jde o zaběhlý program, který zahrnuje různé probační 
a resocializační programy, programy zaměřené na děti a mládež ze sociálně 
vyloučených lokalit, služby sociální prevence, programy zaměřené na kybernetickou 
agresi, kyberkriminalitu kyberšikanu, kyberstalking to jsou měkké aktivity neinvestiční 
a jedna investiční a to je podpora rozšíření a modernizace kamerových systémů. 
K oblasti prorodinných aktivit uvedl, že jsou zde zahrnuta rodinná centra, 
mezigenerační soužití, zapojování rodin do života komunity, osvěta náhradního 
rodičovství a zřízení a vybavení jednoho místa kontaktního rodinného koutku. K oblasti 
podpory aktivit směřujících k sociálnímu začleňování uvedl, že se jedná především 
o prevenci sociálního vyloučení, hájení zájmů osob znevýhodněných, ale také 
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paliativní péči, rozvoj dobrovolnictví a prevenci sociálního vyloučení příslušníků 
romských komunit. K nové oblasti podpory infrastruktury sociálních služeb, uvedl, že je 
otevřen pro všechny formy sociálních potřeb jak pobytové, terénní tak ambulantní. 
Jedná se o projekty investičního charakteru, které jsou cílené především na podporu 
kofinancování velkých projektů těchto organizací financovaných z národních, ale 
především evropských zdrojů. 
K bodu 63. uvedl, že se jedná o DP na Podporu dluhového poradenství v OK. 
Do kterého je navrhovaná částka 3 000 000 Kč. Program zahrnuje podporu dluhového 
poradenství, optimalizaci a zvýšení kvality dluhového poradenství v OK. Detaily 
v dotačních podmínkách jsou rozdělené na podporované a nepodporované aktivity. 
Uvedl, že z tohoto DT lze financovat všechny sociální aktivity, které nelze financovat 
z programu P1. Na závěr dodal, že je tímto bodem splněn jeden z cílů programového 
prohlášení.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 62 a 63: 
62. 08_01_Dotační program pro sociální oblast 2024 – vyhlášení – UZ/17/76/2023 
63. 08_03_Dotační program na podporu dluhového poradenství v Olomouckém 
kraji – vyhlášení – UZ/17/77/2023 
 
Přítomno 41, pro 40, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 43 
 
 
 

64. Akční plán rozvoje sociálních služeb Olomouckého kraje  
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek. Představil bod 64. týkající se Akčního plánu 
rozvoje sociálních služeb OK na rok 2024. Již po jeho schválení došlo k aktualizaci 
jednotek rozhodných pro výpočet dotace z rozpočtu OK. Připomněl, že žádosti 
o poskytnutí dotace na rok 2024 jsou první z podkladů pro stanovení výše jednotek 
v síti sociálních služeb. Vysvětlil, že se jedná pouze o administrativní úpravu, která 
vychází ze skutečného stavu jednotek uvedených poskytovateli služeb, na základě 
kterých lze postupovat při poskytování dotací pro sociální služby 2024 pro celkem 
126 žadatelů zajišťujících 326 služeb. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/78/2023 
Přítomno 41, pro 40, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 44 
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65. Krajský projekt Policista online – darovací smlouva – revokace 
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek. Vysvětlil, že se jedná o revokaci 
již schváleného usnesení, které se týkalo převodu 39 mobilních telefonů zakoupených 
pro účely Krajského ředitelství Policie OK z projektu, který realizovalo město Olomouc. 
Později však došlo k připomínkám ze strany Policie ČR, která upozornila na 
skutečnost, že pro znění uvedeného účelu nelze převod vlastnického práva 
akceptovat.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Martin Jirotka v rámci projednávaného bodu č. 65 nahlásil možný střet zájmů 
k předloženému bodu č. 64.  
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/79/2023 
Přítomno 41, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 45 
 
 
 

66. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
sociální 
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek. Seznámil přítomné s dodatky zřizovacích listin 
PO v oblasti sociální u celkem 12 organizací. Dodal, že pouze v případě Domova 
Paprsek Olšany, PO se jedná o zřízení sociální služby chráněné bydlení v místě 
poskytování s kapacitou deseti míst. Dále informoval, že se jedná o jeden z mnoha 
projektů transformace sociálních služeb.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/80/2023 
Přítomno 41, pro 40, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 46 
 
 
 

67. Transformace Dětského centra Ostrůvek, p. o. 
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek. Předložil materiál k transformaci a přesunu 
Dětského centra Ostrůvek, z gesce zdravotnictví do oblasti sociální. Vysvětlil, 
že důvodem k tomuto kroku bylo legislativní nařízení, které zakazuje umístění dětí 
do 3 let věku do ústavní péče. Od 1. 1. 2024 bude tato instituce vedena pod názvem 
Centrum Ostrůvek, příspěvková organizace. Zařízení bude poskytovat sociální služby, 
domov pro osoby se zdravotním postižením s cílovou skupinou osob s kombinovaným 
postižením, vícenásobným postižením či osob s poruchou autistického spektra. Jedná 
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se o děti do 18 let věku, které jsou klienty především lůžkové části zdravotnické 
organizace. Dále bude poskytovat služby sociální rehabilitace ve formě ambulantní, 
terénní a pobytové pro dvě cílové a věkové skupiny. Odlehčovací službu ve formě 
ambulantní a pobytové pro osoby s kombinovaným postižením ve věku do 26 let 
a zařízení pro děti vyžadující okamžitou pomoc.  
Dále uvedl, že transformace centra je detailně popsána v materiálu, jehož součástí 
jsou také návrhy dodatků zřizovacích listin dotčených PO. 
 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/81/2023 
Přítomno 41, pro 38, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 47 
 
 
 

68. Dotační program 15_01 Smart region Olomoucký kraj 2024 – 
vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Petr Lysek. Předložil ZOK vyhlášení dotačního programu 
SMART region OK pro rok 2024 s alokací ve výši 2 200 000 Kč. Program byl rozdělen 
na dva dotační tituly. 1. Podpora přípravy a realizace Smart opatření s alokací 
1 200 000 Kč, který zahrnuje podporu přípravy Smart opatření dokumentací 
konkrétních projektových záměrů a podporu realizace Smart opatření ze strany měst, 
městysů, obcí a dobrovolných svazků obcí. 2. Podpora realizace Smart opatření 
v oblasti iHealth s alokací ve výši 1 000 000 Kč, který je zaměřen na podporu 
a realizaci Smart opatření směřujících ke zvýšení kvality života a zdravotního stavu 
obyvatel OK za pomoci chytrých řešení. Dodal, že zvýšení alokace o 10 % je další 
změnou v dotačním titulu 1.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/82/2023 
Přítomno 40, pro 37, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 48 
 
 
 

69. Projekty spolufinancované z evropských fondů a národních fondů 
ke schválení financování 
 
Úvodní slovo přednesl Petr Lysek. V rámci bodu 69 bylo předloženo ke schválení 
celkem 15 projektů spolufinancovaných z evropských a národních fondů. Jeden 
projekt podaný do 46. výzvy Ministerstva životního prostředí v rámci Operačního 
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programu Životní prostředí 2021–2027. Jeden projekt podaný do 21. výzvy 
Silnice II. třídy na prioritní regionální síti - SC 3.1. Osm projektů podaných do 14. výzvy 
v programu 013 310 Rozvoj a obnova materiálně technické základny sociálních služeb 
2016–2024. Jeden projekt podaný do výzvy číslo 31_22_043 Národního plánu obnovy 
– zvyšování kapacit nepobytových komunitních sociálních služeb. Jeden projekt 
podaný do výzvy komunitárního programu LIFE – Programu pro životní prostředí 
a oblast klimatu vyhlášen Evropskou výkonnou agenturou pro klima, infrastrukturu 
a životní prostředí pro rok 2023. Jeden projekt podaný do Operačního programu 
Technická pomoc 2021–2027. Jeden projekt podaný do výzvy číslo 11_23_003 
Interreg Česko–Polsko a jeden projekt podaný do výzvy číslo 31_23_066 Národního 
plánu obnovy vyhlášen Ministerstvem práce a sociálních věcí. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/83/2023 
Přítomno 41, pro 40, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 49 
 
 
 

70. Rozdělení Aktualizace č. 6 Zásad územního rozvoje Olomouckého 
kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík. Uvedl, že se jedná o rozdělení Aktualizace 
č. 6 Zásad územního rozvoje Olomouckého kraje (ZÚR OK), ve kterém byla ZOK 
v září 2023 schválena Zpráva o uplatňování ZÚR OK v uplynulém období jako podklad 
pro Aktualizaci č. 6. S ohledem na skutečnost, že Povodí Moravy s.p., zajišťuje 
zpracování technické studie pro vybranou variantu vodního díla Skalička, u které 
předpokládá určité komplikace při schvalovacím procesu, a proto požádalo o rozdělení 
uvedené aktualizace na dvě části. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/84/2023 
Přítomno 41, pro 40, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 50 
 
 
 

71. Koncepce rozvoje cyklistické dopravy v Olomouckém kraji 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík. V bodě 71 byla ZOK předložena ke schválení 
Koncepce rozvoje cyklistické dopravy v OK. Důvodem projednání byla podmínka 
uvedená v 35. výzvě IROP – Infrastruktura pro cyklistickou dopravu – SC 6.1, kde 
je uveden požadavek dodat ZOK schválený dokument, který prokazuje soulad projektu 
s principy udržitelné mobility. Upřesnil, že žadatelé o dotace jsou ve většině případů 
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menší obce, které často nedisponují potřebnými strategickými dokumenty. V případě 
schválení předloženého dokumentu, mohou tyto subjekty využít krajskou strategii. 
Dodal, že v roce 2018 byla uvedená strategie schválena ROK.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/85/2023 
Přítomno 41, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 51 
 
 
 

72. Dotační program 14_01 Program na podporu místních produktů 
2024 – vyhlášení 
73. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého 
kraje 2024 – vyhlášení 
74. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého 
kraje 2023 – žádosti příjemců 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík a okomentoval jednotlivé  
body 72–73: 

72 – materiál se dělí na dva DT, Podpora regionálního značení s alokací 300 000 Kč 
a Podpora farmářských trhů s částkou 350 000Kč.  

73 – bod se vztahuje k Programu na obnovu venkova OK na rok 2024 s alokací 
40 765 000 Kč pro tři DT-Podpora budování a obnovy infrastruktury obce s částkou 
36 765 000 Kč, Podpora zpracování územně plánovací dokumentace s částkou 
1 000 000 Kč a Podpora přípravy projektové dokumentace s alokací 3 000 000 Kč.  

74 –  informoval, že se vztahuje k žádostem obce Horní Studénky, Štarnov, Velké 
Kunětice, Krčmaň, a Jívová, které žádají o prodloužení období realizace akce, termínu 
pro použití a vyúčtování dotace. Dále obec Radíkov, která požádala o upřesnění 
konkrétního účelu použití poskytnuté dotace a změnu termínu pro předložení 
vyúčtování. 
  
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 72–74: 
72. Dotační program 14_01 Program na podporu místních produktů 2024 – 
vyhlášení – UZ/17/86/2023 
73. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2024 
– vyhlášení – UZ/17/87/2023 
74. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2023 
– žádosti příjemců – UZ/17/88/2023 
 
Přítomno 41, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrhy byly přijaty. 
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Hlasování č. 52 
 
 
 

75. Euroregion Praděd – zvýšení členského příspěvku 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík. V rámci představení materiálu bodu 75 objasnil, 
že došlo k navýšení ročního členského příspěvku Euroregionu Praděd ze 400 000 Kč 
na částku 520 000 Kč.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/89/2023 
Přítomno 41, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 53 
 
U materiálu č. 75 byla na žádost zpracovatele se souhlasem předkladatele provedena 
dodatečná technická oprava – v bodu 2 usnesení bylo opraveno IČO, text „64224619“ 
nahrazen textem „69594074“. 
 
 
 

76. Zapojení Olomouckého kraje do Energetické platformy krajů 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík. Přítomným sdělil, že obsahem materiálu je 
rozhodnutí o uzavření Memoranda o mezikrajské spolupráci v oblasti energetiky. 
Dodal, že by kraje v rámci uvedené platformy mohly spolupracovat a vyměňovat si 
informace o důležitých otázkách a společně koordinovat své kroky. Upřesnil, že se 
jedná o spolupráci bez finančního plnění.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/90/2023 
Přítomno 41, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 54 
 
 
 

77. Dotační program 12_01 Program na podporu cestovního ruchu 
a zahraničních vztahů 2024 – vyhlášení  
78. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti cestovního ruchu 
a vnějších vztahů 
 
Úvodní slovo přednesla Milada Sokolová a okomentovala jednotlivé body 77 a 78: 
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77 – jedná se o DP, který je rozdělený na pět DT. Upozornila, že došlo k obnovení 
DT na Podporu kinematografie s alokovanou částkou ve výši 1 000 000 Kč. 
DT Podpora rozvoje zahraničních vztahů OK byl navýšen o 200 000 Kč a DT Podpora 
rozvoje turistických informačních center v OK o 600 000 Kč.  

78 – jedná se o poskytnutí ID v oblasti cestovního ruchu pro město Jeseník. 
ZOK žádost města Jeseník neschválila.   
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 77 a 78: 
77. Dotační program 12_01 Program na podporu cestovního ruchu 
a zahraničních vztahů 2024 – vyhlášení – UZ/17/91/2023 
78. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti cestovního ruchu 
a vnějších vztahů – UZ/17/92/2023 
 
Přítomno 41, pro 38, proti 0, zdržel se 3, nehlasovali 0 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 55 
 
 
 

79. Odměňování členů Zastupitelstva Olomouckého kraje a členů 
výborů, komisí a zvláštních orgánů 
 
Zastupitelům byla na stůl předložena NOVÁ VERZE materiálu, ve které byla doplněna 
informace k odměňování neuvolněných členů ZOK.  
 
Úvodní slovo přednesl Lubomír Baláš. Uvedl, že bod byl rozdělen na dvě části. První 
část řeší odměňování neuvolněných členů ZOK, o kterou byl původní materiál doplněn 
poté, co prošla schvalovací procesem. Podle Ministerstva vnitra vyjde novela zákona 
ve sbírce zákonů k datu 15. 12. 2023 s účinností od 1. 1. 2024. Podmínkou zákona je, 
že část obsahující maximální částky musí být předem schválena ZOK. Dodal, že pokud 
budou navržené podmínky schváleny, budou platné k datu nabytí účinnosti novely 
zákona. Druhá část materiálu obsahuje zásady odměňování osob, které nejsou členy 
ZOK, ale jsou členy jeho výborů a komisí.  
Dále podotkl, že v první části dochází ve srovnání se stávajícím stavem k navýšení od 
1. 1. 2024. Druhá část byla připravena na podnět některých členů výborů a komisí, 
kteří nejsou členy ZOK. Z toho titulu, aby se na ně mohlo stahovat paušální zdanění 
příjmů z práce v komisích a výborech.  
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/93/2023 
Přítomno 41, pro 39, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 56 
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80. Vzdání se funkce přísedící Krajského soudu v Ostravě 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek.  Informoval o vzdání se funkce přísedící 
Krajského soudu (KS) v Ostravě paní Ing. Veroniky Pukové. Jmenována byla 
do funkce zvolena dne 22. 2. 2021 a tuto funkci vykonávala od 22. 4. 2021. V souladu 
s ustanovením zákona je v návrhu usnesení uvedeno vzdání se funkce přísedící 
KS v Ostravě, paní Ing. Veroniky Pukové ke dni 12. 12. 2023.  
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/94/2023 
Přítomno 40, pro 39, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 57 
 
 
 

81. Poskytnutí věcného daru Krajskému ředitelství policie 
Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. V tomto bodě se předkládá návrh darovací 
smlouvy mezi OK a Krajským ředitelstvím policie OK. Připomněl, že se Krajské 
ředitelství policie České republiky obrátilo na OK s žádostí o pořízení vah pro 
nízkorychlostní kontrolní vážení prováděné Kamion týmem dopravního inspektorátu 
Jeseník, v souvislosti s potřebností provádění tohoto vážení v souladu se zákonem. 
V případě schválení předložené žádosti ZOK, bude po pořízení uvedené vybavení, 
jehož koupě byla schválena ROK dne 4. 12. 2023. 
 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/95/2023 
Přítomno 39, pro 39, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 58 
 
 
 

82. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v rámci 
Individuálních žádostí mezi Olomouckým krajem a obcí Ochoz 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. ZOK je k projednávání předkládán materiál 
ve věci uzavření Dodatku č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi OK 
a obci Ochoz, a to z důvodu změny termínu vyúčtování dotace. Dne 29. 6. 2022 
schválilo ZOK svým usnesením č. UZ/11/33/2022 v rámci Individuálních žádostí 
poskytnutí dotace ve výši 200 000 Kč žadateli č. 26 obec Ochoz na podporu projektu 
„Víceúčelové hřiště Ochoz“. Dne 21. 11. 2023 byla doručena OK žádost příjemce 
o prodloužení termínu vyúčtování poskytnuté dotace z důvodu opožděného vydání 
rozhodnutí o poskytnutí dotace z Národní sportovní agentury a následného uzavřená 
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Dodatku č. 1 ke smlouvě, a to z původního termínu vyúčtování dotace 28. 2. 2024 
na termín 30. 6. 2024. Důvodem pro prodloužení termínu vyúčtování dotace je řádné 
doplnění jiných zdrojů financování ve formuláři vyúčtování, které závisí na posouzení 
žádosti o podporu akce Národní sportovní agenturou. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/96/2023 
Přítomno 40, pro 37, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 59 
 
 
 

83. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí individuální 
dotace mezi Olomouckým krajem a městem Konice 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Žůrek.  Na ZOK dne 18. 9. 2023 bylo schváleno poskytnutí 
dotace městu Konice, které předloženým Dodatkem č. 1 požádalo o úpravu podílu 
investiční a neinvestiční složky dotace.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/97/2023 
Přítomno 39, pro 39, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 60 
 
 
 

84. Program na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2023 
– dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace – revokace 
85. Program na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů – 
dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace 
 
Úvodní slovo přednesla Milada Sokolová a okomentovala jednotlivé body 84 a 85: 

84 – jedná se o smlouvy k poskytnutí dotace pro město Zábřeh, které požádalo 
o úpravu uvedených termínů.  

85 – obsahuje dodatky ve veřejnoprávních smlouvách, a to konkrétně u subjektu Petr 
Haluzík, SKI AREÁL HLUBOČKY, spol. s. r. o., a Dobrovolný svazek obcí 
mikroregionu „Záhoran“. Uvedené subjekty požádaly o prodloužení termínu pro použití 
dotace a předložení následného vyúčtování. Přítomné ujistila, že u obou materiálů 
korespondují uvedené termíny, minimálně se zahájením letní turistické sezóny v roce 
2024. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 84 a 85: 
84. Program na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2023 – dodatky 
k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace – revokace – UZ/17/98/2023 
85. Program na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů – dodatky 
k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace – UZ/17/99/2023 
 
Přítomno 39, pro 38, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 61 
 
 
 

86. Ukončení partnerství s regionem GRADD, USA 
 
Úvodní slovo přednesla Milada Sokolová. Uvedla, že se v rámci 86. bodu, bere 
na vědomí, že došlo ze strany partnera k formálnímu ukončení partnerství OK 
a regionu GRADD v USA.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/100/2023 
Přítomno 39, pro 37, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 62 
 
 
 

87. Smlouva o převodu akcií společnosti Servisní společnost odpady 
Olomouckého kraje, a.s., na akcionáře spolek Odpady Olomouckého 
kraje, z.s. 
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída. Informoval, že jde o schválení smlouvy 
o převodu celkem 6 696 akcií společnosti Servisní společnost odpady Olomouckého 
kraje, a. s. Konkrétně se jedná o obce Bělotín, Biskupice, Milenov, Polomí, Hněvotín 
a Drahanovice, které způsobily prodej akcií.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/101/2023 
Přítomno 39, pro 38, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 63 
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88. Dotační program 15_01 Smart region Olomoucký kraj 2023 – žádost 
příjemce 
 
Úvodní slovo přednesl Petr Lysek. Předložil ZOK – žádost příjemce dotace 
z DT Podpora realizace SMART opatření v oblasti eHealth. Konkrétně jde o Fakultní 
nemocni Olomouc, která požádala o prodloužení období realizace pro použití dotace 
do 31. 3. 2024 a termínu pro předložení vyúčtování dotace do 30. 4. 2024 z důvodu 
zpoždění programovací části projektu.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/102/2023 
Přítomno 39, pro 39, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 64 
 
 

89. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého 
kraje 2023 – žádosti příjemců 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík. Okomentoval předloženou žádost obce 
Bohuslavice o prodloužení období realizace a následné vyúčtování dotace z Programu 
obnovy venkova Olomouckého kraje 2023. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/17/103/2023 
Přítomno 39, pro 38, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 65 
 
 

90. Různé 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek a vyzval zastupitele k dotazům.  
 
 
Předsedové všech klubů zastupitelstva popřáli jménem svých klubů přítomným pevné 
zdraví, šťastné a veselé Vánoce a úspěšný nový rok. 
 
 
Josef Suchánek připomněl, že příští zasedání zastupitelstva se bude konat 
26. 2. 2024. Uvedl, že pro zastupitele jsou připraveny k vyzvednutí regionální 
produkty. Závěrem poděkoval všem za spolupráci v letošním roce a popřál hodně 
zdraví, hezký zbytek adventu a Vánoc a do nového roku jen všechno dobré.  
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Josef Suchánek ukončil zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje v 17:17 hod. 
 
 
 
Přílohou tohoto zápisu je dokument „Usnesení z 17. zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 11. 12. 2023“ a Přehled jmenovitého hlasování 
o jednotlivých usneseních. Podkladové materiály z 17. zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 11. 12. 2023 jsou k dispozici na webových 
stránkách ZOK. 
 

 
 
 
Zápis pořízen dne: 19. 12. 2023 
Zapsala: Vendula Stašková 
               Veronika Humpolíčková 
 
  
   
 
V Olomouci dne:  20. 12. 2023 
 
 
 
 
 
 
          
                Josef Suchánek v. r. 
         hejtman Olomouckého kraje 
 
 
 
 
 
 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
 
 
 
 
 
           Martin Jirotka v. r.                                                     Jiří Hübner v. r. 
          člen zastupitelstva                                                    člen zastupitelstva 
 
 
 

https://www.olkraj.cz/usneseni-z-17-zasedani-zok-konaneho-dne-11-12-2023-cl-6135.html
https://www.olkraj.cz/usneseni-z-17-zasedani-zok-konaneho-dne-11-12-2023-cl-6135.html
https://www.olkraj.cz/zapisy-zok-cl-4995.html
https://www.olkraj.cz/zapisy-zok-cl-4995.html
https://www.olkraj.cz/zok/11-12-2023/start.html


 64 

 
 
 
 
 
 
 
       Vladimír Lichnovský v. r.                                       Marcela Škvařilová v. r. 
           člen zastupitelstva                                              členka zastupitelstva 
 
 
 
 
 
 
 
 
         Martin Eliáš v. r.         
        člen zastupitelstva  


